
شد ای  هسته  توافق  احیای  برای  بورل  جوزپ  آفرینی  نقش  خواستار  ظریف 

بازگشت  احتمال 
آمریکا  و  ایران  همزمان 
برجام  به 

پورعابدینی؛ پردیس  تا  درویش  آرمان  از 

شبکه تازه  چهره های 
می مانند؟ ستاره  خانگی  نمایش   

کرد: مطرح  مشهد  شهر  شورای  کم برخوردار  و  پیرامونی  مناطق  کمیسیون  رئیس 

سبز  فضای  هکتار   6 ایجاد 
شهرداری  و  آستان  تعامل  گرو  در 

علوی املاک  سند  فقره   ۴۰۰ اهدای 
آینده سال  طی  شمالی  خراسان  در   

نخواهید نگهبان  شورای  از 
بگیرد تصمیم  مردم  جای  به   

40درصد ناوگان 
حمل ونقل جاده ای 

فرسوده است!
به گفته مقامات سازمان راهداری، از 

۵00 هزار کامیون موجود در کشور بیش 

از ۲00 هزار دستگاه فرسوده است، اما 

تنها قرار است ۱۳۷0 کامیون دست دوم 

اروپایی ترخیص شود

کارتن خواب ها 
و افزایش 

مراجعه آن ها به 
اقامتگاه های شبانه

۲

۵

6

۳

۲ ۳

4

شماره 869 / 8 صفحه/ قیمت 3000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1500 تومان

به
شن

19یک
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99

با سلام خد مت امام عصر)عج(

شــرکت عمران شــهر جدید گلبهار وابسته به وزارت راه وشهرسازی در نظر دارد تعداد 6 دستگاه از وسائط نقلیه دولتی ذیل الذکر و قابل تبدیل به پلاک شخصی خود را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(برگزار نماید. لذا از 
کلیه اشــخاص حقیقی و حقوقی واجد الشــرایط دعوت می گردد جهت دریافت اسناد و فرمهای مربوطه از تاریخ انتشار آگهی به درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir. مراجعه نمایند. لازم بذکر است 

کلیه مراحل مزایده از طریق سامانه یادشده انجام خواهد شد.%ظ11/11

مدل ساختمشخصات خودروردیف
1391پژو405 تیپ- SLX)دوگانه سوز(1
1390سمندLX -EF7)دوگانه سوز(2
1390سمندLX-EF7)دوگانه سوز(3
1390سمندLX-EF7)دوگانه سوز(4
1390سمندLX-EF7)دوگانه سوز(5
1391پژوپارس )دوگانه سوز(6

-شماره فراخوان سامانه ستاد: 1099001276000001
آخرین مهلت دریافت اسناد مزایده :پایان وقت اداری مورخ 1399/11/23

-آخرین مهلت بارگزاری اسناد مزایده وتحویل پاکت تضمین:ساعت 9:00 مورخ 1399/11/25
-جلسه کمیسیون مزایده :ساعت 13:00 مورخ 1399/11/25

-محل تحویل پاکت تضمین وبازدید از خودورها :کیلومتر 35 جاده مشهد –قوچان –شهرجدید گلبهار –میدان ابن سینا-شرکت عمران شهرجدید گلبهار
-سایر اطلاعات و جزئیات در اسناد مزایده ذکر شده است.

آگهي مزایده عمومي شماره99/0۷

روابط عمومی  شرکت عمران شهرجدید گلبهار
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سخنگوی هیات رئیسه: قانون انتخاباتی 
مجلس، به ۱۴۰۰ می رسد

سخنگوی هئیت رئیسه مجلس گفت: قانون انتخابات ریاست جمهوری به طور کامل رد نشده اما 
نسبت به برخی مواد آن از سوی شورای نگهبان ایراداتی مطرح شده که قابل حل شدن است.

محمدحسین فرهنگی در نشست خبری خود افزود که  این قانون به انتخابات 1۴00 خواهد رسید.
هفت روز پیش رییس ستاد انتخابات وزارت کشور پیش بینی کرده بود که اصلاح قانون انتخابات 
ریاســت جمهوری به 1۴00 نمی رســد. جمال عرف گفته بود: ایرادتی به این طرح گرفته شده که 
مجلس باید آن را اصلاح کند و بعد به شورای نگهبان برود و به نظر می رسد به این دوره از انتخابات 
نرســد. اما اگر به این دوره از انتخابات رسید و به عنوان قانون قابلیت اجرایی پیدا کرد حتماً به آن 

عمل خواهیم کرد.
طرح اصلاح قانون انتخابات ریاســت جمهوری که مجلس مدت هاست آن را بالا و پایین کرده و 
تغییرات فراوانی در آن ایجاد کرده، قصد دارد با ایجاد شرایطی جدید، ثبت نام نامزدها در انتخابات 

ریاست جمهوری را محدودتر کند.

ایرادات شورای نگهبان به قانون اصلاح 
انتخابات ریاست جمهوری چه بود؟

رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس گفت: شورای نگهبان اعلام کرده که تصمیم 
گیری درباره رجال سیاسی و مذهبی بر عهده مجلس نیست و در حقیقت ایرادش به اصل 115 قانون 

اساسی بوده که لازم است اصلاحات مورد نظر صورت بپذیرد.
محمد صالح جوکار  به ایرادات شورای نگهبان درباره طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوری 
اشاره کرد و گفت: ایراداتی که شورای نگهبان به طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوری وارد 
دانسته به مجلس شورای اسلامی ابلاغ شده است و در حال حاضر نیز نشست های مشترکی با برخی 
از اعضای شورای نگهبان برگزار می شود تا ایرادات را مرتفع کنیم و مجددا به صحن علنی مجلس 
ابلاغ شــود.نماینده مردم یزد، اشکذر،بخش ندوشن و دهستان سورک در مجلس شورای اسلامی 
افزود: قانون اساسی شرایط و معیار نام نویسی افراد برای انتخابات ریاست جمهوری را به صورت کلی 
در قالب  اصل 115 که همان رجال سیاسی، مدیر، مدبر بودن، ایرانی الاصل و ... را مشخص کرده 

است، اما در دیگر انتخابات اینگونه نیست بلکه شرایط و معیارها تعیین شده اند.
این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی اظهار کرد: اشکالات جدی در قانون انتخابات ریاست 
جمهوری وجود دارد مثلا شرایط نامزدها برای ثبت نام مشخص نیست و هر فردی اعم از بیسواد و 
باسواد می توانند نام نویسی کنند، اما مجلس شورای اسلامی در طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست 

جمهوری معیارهایی را مشخص کرده است تا فقط افراد واجد شرایط بتوانند ثبت نام کنند.
رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: در موعد انتخابات 
ریاســت جمهوری قریب به 1600 نفر نام نویسی می کنند که اکثرا هم رد صلاحیت می شوند و در 
حقیقت این موضوع به صلاح کشور نبوده و به نحوی جایگاه ریاست جمهوری  مورد تمسخر قرار 
می گیرد، اما در اصلاح قانون انتخابات، شرایطی ایجاد شده که برای ثبت نام، افراد پالایش می شوند 
و هر فردی نمی تواند وارد این عرصه شود.جوکار بیان کرد: شورای نگهبان اعلام کرده که تصمیم 
گیری درباره رجل سیاسی و مذهبی بر عهده مجلس نیست و در حقیقت ایرادش به اصل 115 قانون 

اساسی بوده که لازم است اصلاحات مورد نظر صورت بپذیرد.
وی به ایرادات هیات عالی نظارت مجمع تشــخیص مصلحت به قانون اصلاح انتخابات ریاســت 
جمهوری اشاره کرد و گفت: ایرادات هیات عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام نیز مشابه 

همین ایرادتی بوده که شورای نگهبان مطرح کرده است.

دیدگاه

نکته های مغفول سیلی زدن یک نماینده به 
سرباز

مریم جمشیدی
انتشــار فیلم درگیری یک نماینده مجلس با نیروی پلیس راهور برای ورود به خط ویژه بدون آنکه 

مجوز داشته باشد، به دلایل متعددی باعث جریحه دار شدن افکار عمومی شد.
  سیلی زدن نماینده به صورت سرباز جوان، دروغ گفتن های نماینده مذکور )او ابتدا اساسا پیاده شدن 
خود از خودرو را تکذیب کرد ولی در اظهارنظر بعدی مدعی شــد از خودرو پیاده شــده اما اصلا به 
صورت سرباز سیلی نزده است و آخرسر بابت زدن سیلی هم، عذرخواهی کرد( و خودبرتر بینی نسبت 
به قانون، از جمله مواردی بود که باعث شد تا جامعه پشت عابد اکبری، سرباز بابلی بایستد و یک 
صدا به شماتت عنابستانی بپردازد.اما آن فیلم دو واقعیت دیگر را با خود به همراه داشت ؛ یکی تلخ و 
دیگری شیرین که البته کمتر به آن توجه شد و در واقع،  مغفول ماند. حالا که از حواشی های پیرامونی 

آن واقعه کاسته شده است، فرصت مناسبی است تا درباره شان حرف زد؛ تقدیر کرد و هشدار داد.
اتفاق خوب نهفته در ماجرای ســیلی خوردن سرباز بابلی از یک نماینده، حیات فضای مجازی بود 
که بســیاری، دل خوشی از آن ندارند و درصدد فیلتر آن یا حداقل، کلافه کردن مردم، با کم شدن 
ســرعت اینترنت هســتند . برای همین، طیفی معدود ولی قدرتمند به طور جدی، درصدد فشار به 
دولت برای کاهش پهنای باند اختصاص یافته به شبکه های اجتماعی بین المللی هستند. تحقق این 
خواسته به قدری برای آنان مهم است که کار به احضار وزیر ارتباطات دولت رسید و رئیس جمهور 
ناگزیر از دفاع از وزیر جوانش شــد و گفت : » پهنای باند کار عظیم و افتخاری برای کشور است. 
نمی توانند کسی را برای پهنای باند محاکمه کنند. این دستور من بوده و اگر می خواهید محاکمه 
کنید من را محاکمه کنید. «با وجود چنین فشارهایی، فضای مجازی این فرصت را به وجود آورده 
که بتوان با شــفافیت کامل درباره هر نوع فساد یا تبعیض، روشنگری کرده و نسبت به آن واکنش 
نشــان داد. این هدیه تحولات نوین ارتباطی به همه کشورهای دنیا است و از آن به عنوان ابزاری 
برای تحقق هرچه بیشتر دموکراسی، یاد می شود. البته ممکن است از این فضا، سواستفاده نیز بشود 
ولی کارکردهای مثبت آن همواره بر کژکارکردی اش غلبه کرده و همین، نقطه قوتش شده است. 
برای همین چه بســا اگر فیلم مذکور، از طریق فضای مجازی دست به دست نمی شد، آن نماینده  
و مســئولان دیگر و حتی هر فرد معمولی ، »قانون شکنی« را یک حق دانسته و خود را در صورت 
تمایل، بدون پرداخت هیچ هزینه ای، مبری از رعایت قانون بداند.اما موضوع دیگری که در آن فیلم 
وجود دارد و از آن به عنوان واقعیت تلخ یاد می کنم، شدت پرخاشگری لحن مردمی است که شاهد 
درگیری نماینده و سرباز هستند. گفتن جمله ».... هرکسی که هستی، باش! « از زبان برخی حاضران 
در صحنه درگیری، یعنی نمایندگی مجلس، دیگر فاقد جایگاه و احترام برای مردم است،جایگاهی 
که قبلا برایش قائل بودند.شاید بگویید مردم برای نماینده ای که خود را فراتر از قانون بداند، هیچ 
احترامی قائل نیســتند و این حتما حرف صحیحی اســت اما بحث درباره احترام به شان حقوقی و 
اعتبار مسئولیت ها است. ادبیات تحقیرآمیزی که مردم عصبانی و حاضر در صحنه درگیری، خطاب 
به نماینده به کار بردند؛ یادآور آن ضرب المثل است که از هر دست که بدهی، از همان دست ، پس 
می گیری.خطاب این ضرب المثل، آن دسته از افرادی است که وقتی؛ حرمت روحانی رئیس جمهور 
در یک برنامه تلویزیونی با اتهام منقلی، نگه داشــته نشده و به او توهین شد؛ وقتی در اواخر دولت 
آقای احمدی نژاد به سوی علی لاریجانی رئیس مجلس در حرم حضرت معصومه مُهر پرتاب کردند؛ 
وقتی که فردی در قامت نماینده مجلس، خواســتار اعدام رئیس جمهور شــد؛ وقتی که در مراسم 
تشییع آیت الله مصباح یزدی، افرادی تندرو به صرف اینکه حق نقد برای خود قائل هستند، خواستار 
محاکمه برخی مسئولان می شوند؛ نه تنها اعتراضی به این وقایع نکردند بلکه با سکوت خود، مُهر 
تایید بر این نوع رفتارها زدند.بانیان و حامیان این نوع رفتارها با این توجیه که انتقاد لازم است؛ در 
حالی خارج از چارچوب های نقادی، اقدامات و کنش هایی را انجام می دهند که کارشان هیچ سنخیت 
و قرابتی با نقدکردن ندارد.این افراد اقتدارگرا در حالی از چند سال قبل این اقداماتشان را در مخالفت 
با افرادی که به لحاظ طیف سیاسی با آنها تفاوت دارند، شدت بخشیده اند که فکرش را نمی کردند 
وقتی در حال تضعیف مخالفانشان )اعم از رئیس جمهور، وزیر یا رئیس مجلس( هستند؛ وقتی که 
شــان و کرامت نه تنها جایگاه حقوقی  مسئولیت ها بلکه کرامت انسانی  افراد نشسته در آن صندلی 
را هم خدشه دار می کنند؛ روزی نوبت به هم طیفان خودشان هم خواهد رسید که در این مقطع، در 
کسوت نماینده روی صندلی های سبز بهارستان می نشینند.این اتفاق از منظر جامعه شناسی سیاسی 
، موضوعی مهم برای بررسی است که البته نوشتار دیگری را می طلبد اما آنچه که در آن درگیری، 
مشاهده شد، می تواند مصداقی از بی اعتبارشدن ساختارهای سیاسی باشد که صدای آژیر هشدار را 

در جامعه ما بلندتر کرده است.

ظریف خواستار نقش آفرینی جوزپ بورل برای احیای توافق هسته ای شد

احتمال بازگشت همزمان ایران و آمریکا به برجام 
گذشـته  روز هـای  در 
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دربـاره  بحـث 
ایـالات  بازگشـت 
متحـده بـه برجـام و 
بـه  ایـران  بازگشـت 
تعهـدات، بـه چرخـه ای 
افتـاده کـه در  تکـراری 
آن، مقامـات ایران تاکید 
آمریـکا  اول  می کننـد 
بایـد بـه برجـام بازگردد 
از  بتوانـد  ایـران  تـا 
اقداماتـی کـه در واکنـش بـه ایـن خـروج 
دیگـر  طـرف  از  و  برگـردد  شـده،  انجـام 
مقامـات آمریکایـی می گوینـد ایـن کشـور 
به شـرط بازگشـت ایـران بـه تعهداتش، به 
جـواد  محمـد  گشـت.  بازخواهـد  توافـق 
ظریـف در مصاحبـه بـا کریسـتین امان پور 
گفـت:  در این بـاره   )CNN )شـبکه 
»همان طورکـه می دانیـد در داخـل برجـام، 
سـازوکار هایی در نظـر گرفتـه شـده؛ یکی 
و  اسـت  مشـترک  کمیسـیون  آن هـا  از 
یـک  دارای  مشـترک  کمیسـیون 
هماهنگ کننـده  اسـت.  هماهنگ کننـده 
دارای دو عنـوان اسـت: پیش از ایـن فدریکا 
بـورل  جـوزپ  اکنـون  و  بـود  موگرینـی 

است.«
تحـت  عنـوان  یـک  »او  داد:  ادامـه  او 
نماینـده اتحادیـه اروپـا در موضوع سیاسـت 
او،  دیگـر  عنـوان  و  دارد  خارجـی  دفاعـی 
مشـترک  کمیسـیون  هماهنگ کننـده 
اسـت. او می توانـد از هـر دو عنـوان بـرای 
آنچـه آمریـکا و ایـران بایـد انجـام دهنـد، 
اسـتفاده کنـد«. ظریـف گفـت »او می تواند 
هماهنگـی ترتیـب اقدامـات بیـن دو طـرف 

را انجـام دهـد.« در این میـان البتـه شـایان 
توجـه اسـت کـه ظریـف در حالـی خواسـتار 
در  اروپـا  اتحادیـه  نماینـده  نقش آفرینـی 
ایـن زمینـه شـده کـه آنتونـی بلینکـن، وزیر 
خارجـه دولـت بایدن، بـه ارتباطـات مثبت و 
قـوی خـود بـا اروپایی هـا شـناخته می شـود 
ایـن  فرصـت  گفـت  می تـوان  از ایـن رو  و 
نقش آفرینـی بـرای بـورل به خوبـی فراهـم 
اسـت. اشـاره ظریـف بـه نقش آفرینـی بورل 
البتـه در حالـی اسـت کـه جایـگاه او، عمـلا 
برجـام  مذاکـرات  در  نقـش  همیـن  ایفـای 
بـوده اسـت. به ویـژه از زمانـی کـه مذاکرات 
برجـام بـا ورود دو کشـور شـرقی جدی تـر 

شـد، نقش آفرینـی کاتریـن اشـتون کـه در 
آن زمـان همیـن سـمت را داشـت، بسـیار 
بیشـتر از خاویـر سـولانا شـد و پـس از او 
نیـز موگرینـی ایـن کار را ادامـه داد. نماینده 
اروپـا در روابـط خارجـی و  اتحادیـه  ارشـد 
نماینـده  به عنـوان  امنیتـی،  سیاسـت های 
اتحادیـه اروپـا در مذاکـرات برجـام، همـواره 
مذاکـره  از طرف هـای  یکـی  به عنـوان  نـه 
کـه در محتـوای مذاکـره ورود می کنـد کـه 

به عنـوان بازیگـری بـرای کنتـرل تنش ها و 
حفـظ فـرم و جریـان گفتگو هـا در مذاکرات 
فرصـت  البتـه  بـورل  اسـت.  داشـته  نقـش 
ایـن نقـش نداشـته  ایفـای  چندانـی بـرای 
جایـگاه شـود.  ایـن  وارد  و حـالا می توانـد 
عبارتـی که ظریف بـرای ایفـای نقش بورل 
در ایـن مصاحبـه بـه کار بـرده نیـز معنـادار 
اسـت. او گفتـه بـورل می توانـد هماهنگی یا 
کوریوگرافـی گام هـای بعدی را بـردارد. این 
اصطـلاح کـه از هنر هـای نمایشـی می آیـد، 
اشـاره به طراحی حرکاتی اسـت که بناسـت 
در یـک نمایـش اسـتفاده شـود. از حـرکات 
مـوزون تا حـرکات رزمی و در خـارج از عالم 

هنـر برای کسـی کـه گام هـا و اقدامـات دو 
طـرف را می چینـد و تنظیـم می کنـد، به کار 
مـی رود. بـر اسـاس عـرف بیـن الملـل، این 
آمریـکا اسـت کـه بایـد در ابتـدا بـه برجـام 
تعهـدات  کـه  بـود  آمریـکا  اول  بازگـردد. 
خـود در برجـام را زیـر پـا گذاشـت. بنابراین 
الان نیـز کـه بایـدن قصـد دارد دوبـاره بـه 
ایـن توافـق بازگـردد، بایـد در ایـن زمینـه 
پیشـگام باشـد. امـا متاسـفانه الان آمریـکا 

چنیـن قصـدی نـدارد. در ایـن رابطـه ایران 
نیـز بـرای رفع تحریـم ها به واقع بـه احیای 
برجـام نیـاز دارد. امـا اینکـه تهـران بخواهد 
بـرای بازگشـت بـه برجـام منتظـر آمریـکا 
بمانـد تنهـا وقت تلـف کردن اسـت. مصوبه 
اخیـر مجلس در مـورد برجام، باعث شـد که 
آمریـکا بهانـه پیـدا کند که سـایر موضوعات 
را نیـز بـه میان بکشـد. از سـوی دیگر دولت 
هایـی نظیـر رژیم صهیونیسـتی و عربسـتان 
نیـز از ایـن فضا به خوبـی اسـتفاده می کنند 
و بایـدن را بـرای بازگشـت بـه برجـام تحت 
فشـار قـرار می دهنـد. ایـن مصوبـه هدفـی 
کـه نمایندگان مجلـس آن را تصویب کردند 

و دولـت کـه آن را اجـرا می کنـد، را محقـق 
نخواهـد کـرد. یعنی آمریـکا و اتحادیـه اروپا 
تحت فشـار قـرار نمی گیرنـد، بلکه بـه رفتار 
ممکـن  و  می دهنـد  ادامـه  خـود  خصمانـه 
اسـت در ایـن زمینـه مرتکـب هـر عملـی 
بشـوند. راهـکار ظریـف در مـورد بازگشـت 
تعهـدات  بـه  آمریـکا  و  ایـران  همزمـان 
برجامـی، کامـلا منطقـی اسـت. سـازوکاری 
کـه وزیـر امـور خارجـه آن را مطـرح کـرده، 

در قالـب کمیسـیون مشـترک برجـام بـوده 
کـه مربـوط بـه نقـض تعهـدات طرف هـای 
توافـق هسـته ای اسـت. در این زمینـه بورل 
بـه عنـوان هماهنگ کننده سیاسـت خارجی 
اروپـا بـه عنـوان رئیـس ایـن کمیسـیون بـا 
مذاکـرات و رایزنی هایـی که بـا آمریکایی ها 
انجـام می دهـد ایـن تـوان را دارد کـه بـه 
صـورت گام بـه گام و همزمـان دو طرف را به 
سـوی تعهـدات برجامـی و ایفـای آن  سـوق 
دهـد. ایـن یک راه حـل میانه اسـت که قابل 
اجـرا خواهـد بـود. بـر همیـن اسـاس گام به 
گام و اقـدام در برابـر اقـدام می تـوان پیـش 
رفـت، اما ایـن موضوع بسـتگی بـه آن دارد 
کـه آیـا آمریکایی هـا هم راضی خواهند شـد 
کـه چنیـن کاری را انجـام دهنـد، یـا اینکـه 
می خواهنـد بـا توجـه بـه فضایـی کـه وجود 
دارد، اقدامـات دیگـر را پیگیـری کننـد، امـا 
پیشـنهاد وزیـر امـور خارجه در مورد واسـطه 
اتحادیـه  نماینـده  بـه عنـوان  بـورل  گـری 
اروپـا کامـلا اجرایـی به نظـر می رسـد. باید 
شـرایطی پیـش آیـد کـه آمریکا بـه تعهدات 
و  بازگـردد   )97 اردیبهشـت  از  )قبـل  خـود 
اردیبهشـت  )در  تعهداتـش  بـه  نیـز  ایـران 
98(، امـا زمـان بسـیار کم اسـت. بر اسـاس 
مصوبـه مجلـس کـه دولـت اعلام کـرده مو 
بـه مـو آن را اجـرا خواهـد کـرد، اگـر تا 21 
فوریـه تحریم ها از سـوی آمریکا رفع نشـود، 
ایران بـه اجـرای داوطلبانه پروتـکل الحاقی 
خاتمـه خواهـد داد و تنهـاد بر اسـاس پیمان 
NPT بـه همکاری هـای خود بـا آژانس بین 
المللـی انـرژی اتمـی ادامـه می دهـد. ایـن 
موضـوع در صـورت تحقـق می توانـد پایـان 
تمـام امیـدواری هـا بـه احیـاء برجـام و رفع 

تحریـم ها باشـد.

تا انتخابات

راهکار ظریف در مورد بازگشت همزمان ایران و آمریکا به تعهدات برجامی، کاملا منطقی است. سازوکاری 

که وزیر امور خارجه آن را مطرح کرده در قالب کمیسیون مشترک برجام بوده که مربوط به نقض تعهدات 

طرف های توافق هسته ای است. در این زمینه بورل به عنوان هماهنگ کننده سیاست خارجی اروپا و به 

عنوان رئیس این کمیسیون، با مذاکرات و رایزنی هایی که با آمریکایی ها انجام می دهد، این توان را دارد که 

همزمان دو طرف را به سوی تعهدات برجامی وایفای آن  سوق دهد

,,

از شورای نگهبان نخواهید به جای مردم تصمیم بگیرد

پس گرفتن اموال نامشروع حمایت از حقوق ملت است

یک عضو شــورای نگهبان در پاســخ به این سوال که با 
توجه به شرایط اقتصادی کشور، آیا شورا در انتخابات 1۴00 
معیارهایــی جدید را برای تایید صلاحیت کاندیداها در نظر 
خواهد گرفت یا خیر گفت: معیارها همان است که در قانون 
ذکر شده است لذا شورای نگهبان ملاحظه ای بجز اجرای 
قانون ندارد. از شــورای نگهبان نخواهید که به جای مردم 

تصمیم بگیرد.
بــه گزارش روزنامــه  صبح امروز به نقــل از  پایگاه اطلاع 
رسانی شورای نگهبان، هادی طحان نظیف عضو حقوقدان 
شورای نگهبان در آخرین نشست از دوره زمستانه مجازی 
صراط که توسط موسســه مهراب دزفول برگزار شده بود، 
حاضر شــد و پس از بیان مطالبــی در خصوص اصلاحیه 
قانون انتخابات ریاســت جمهوری، به پرسش های شرکت 

کنندگان پاسخ داد.
وی در این گفتگوی زنــده اینترنتی که با حضور جمعی از 
فعالان و نخبگان فرهنگی شهرســتان دزفول انجام شــد، 
لازمه حل مشــکلات جمهوری اســلامی ایران را قانونی 

شفاف، روشن و ناظر به مسائل مشخص کشور عنوان کرد.
این عضو حقوقدان شورای نگهبان در پاسخ به این پرسش 
که چرا شــورای نگهبان علت رد صلاحیــت کاندیداها را 
رســانه ای نمی کند، گفت: قانون چنین اجازه ای به شورای 
نگهبان نداده اســت که دلایــل رد صلاحیت و عدم احراز 

صلاحیت افراد را بیان کند.
طحــان نظیف حفــظ حرمت و آبــروی افــراد را یکی از 
مهمترین خط قرمزهای شــورا برشــمرد و افزود: براساس 
قانون انتخابات یکی از موارد  ردصلاحیت، محکومیت هایی 
اســت که در قانون ذکر شده است. اما محکومیت ها، تمام 
علت نیســت و گاه عدم تایید صلاحیت برخی از کاندیدها 
ناشی از استعلام شــورای نگهبان از دستگاه های امنیتی و 

انتظامی است.
وی در باره اینکه چرا پس از تایید صلاحیت نیز افراد دچار 
خطاهایی می شــوند اظهار داشت: شــورای نگهبان موارد 
قانون را اجرا می کند و کســی که شــرایط اولیه صلاحیت 
را داشته باشــد و موانع قانونی را نداشــته باشد، می تواند 

وارد این عرصه شــود اما آن به این معنا نیست که شورای 
نگهبان آینده کسی را تضمین و گارانتی می کند.

این عضو شــورای نگهبان ادامه داد: تلاش ما برای رد و یا 
تایید صلاحیت این اســت که حقوقی، شرعی و غیرسیاسی 
عمل کنیم. حقوقی عمل کردن یعنی بر مبنای اسنادی که 
در اختیــار داریم عمل کنیم و نه مواردی که بعضا توســط 

اشخاص یا رسانه ها بدون ارائه اسناد معتبر گفته می شود.
وی در این خصوص که با توجه به شرایط اقتصادی کشور، 
آیا شــورا در انتخابات 1۴00 معیارهایی جدید را برای تایید 
صلاحیت کاندیداها در نظر خواهد گرفت یا خیر تاکید کرد: 
معیارها همان است که در قانون ذکر شده است لذا شورای 
نگهبــان ملاحظه ای بجز اجرای قانون ندارد. از شــورای 

نگهبان نخواهید که به جای مردم تصمیم بگیرد.
 طحان نظیف ادامه داد: ما از میان خود مردم هســتیم و از 
اوضاع و شرایط اقتصادی کشور اطلاع داریم و در انتخابات 
1۴00 نیز ملاحظات قانونی را در نظر داشته و بر مبنای آن 

عمل خواهیم کرد.

وی همچنین در خصوص عدم دخالت شورای نگهبان برای 
نظارت بر انتخابات شــوراهای اسلامی شــهر و روستا، به 
اصل 99 قانون اساســی اشــاره کرد و گفت: این اصل از 
نظارت شورای نگهبان بر چهار انتخابات  ریاست جمهوری، 
 مجلس شورای اســلامی، مجلس خبرگان رهبری و همه 
پرسی نام می برد و در آن هیچ اشاره ای به شورای اسلامی 
شهرها و روســتاها نشده است بنابراین نظارت بر انتخابات 

مذکور در حوزه وظایف شورای نگهبان نیست.
گفتنی اســت کلاس های زمستانه مجازی صراط از هفته 
دوم بهمن مــاه به مدت هفت روز و با محوریت تحلیلی از 

وضعیت ایران امروز برگزار شد.
در این دوره که توسط موسســه فرهنگی مهراب و کانون 
جلســات قرآن دزفول برای فعالان فرهنگی این شهرستان 
اجرا شــد، برخــی موضوعــات روز جامعه ایــران را نظیر 
انتخابات ریاست جمهوری 1۴00، مسئله واکسن کرونا در 
ایران و روابط خارجه ایران و آمریکا توســط اساتید مختلف 

کشوری به بحث گذاشته شد.

یک کارشناس مســائل حقوقی گفت: دستورالعمل »پس 
گرفتن اموال نامشروع« حمایت از حقوق ملت است و این 
پیشــنهاد رییس قوه قضاییه، بسیار پیشنهاد ارزنده و قابل 

ستایشی است ولی اجرای آن باید دقیق باشد.
ایسنا نوشــت: فریده غیرت در رابطه با دستورالعمل پس 
گرفتن اموال نامشروع اظهار کرد: این دستورالعملی است 
که از ســوی رییس قوه قضاییه به دادستان کل داده شده 
و موظف کرده که با همکاری دستگاه های دولتی، امنیتی 
و نظارتی و همچنین ســازمان های مردم نهاد مستندات و 
دلایل سوء اســتفاده های برخی از مقامات که در مسایل 

مالی انجام داده اند را کشف کرده و اطلاع دهند.
وی خاطرنشــان کرد: البته این قانون را مجلس در سال 
98 تصویب کرده که مقرر شــده ثروت هایی که ناشی از 
ربا، غصب، رشوه، اختلاس، سرقت قمار و سوء استفاده از 

موقعیت است پیگیری کنند.
این وکیل دادگســتری با بیان اینکه »واقعیت این اســت 

که این امر اقدام بســیار درست و صحیحی است«، گفت: 
دستورالعمل پس گرفتن اموال نامشــروع پیشنهاد بسیار 
خوبی است و ان شــاءالله که در این کار هم موفق شوند، 
ولی باید اذعان داشــت که اجرای آن هم بســیار مشکل 
اســت و تشــخیص اینکه اموال یک نفر متعلق به قبل از 
تصدی پســت بوده البته به ظاهر آسان است و با پیگیری 
می شود فهمید که شخصیتی قبل از اینکه به مقامی برسد 
آیــا دارای آن اموال و مایملک بوده اســت یا خیر، ولی با 
همه این احوال کار مشکلی است که بشود دقیق اجرا کرد.

غیرت خاطرنشــان کرد: در این مــورد نهادهای مدنی  و 
سازمان های دولتی را هم موظف کرده اند که در این مورد 
همکاری کننــد و حتما نباید این نکتــه مهم را فراموش 
کرد که ضرورتی ندارد که علیه مقامی اعلام جرم شــده 
باشــد تا بتوان این اموال را پیگیری کــرد، بلکه به طور 
کل دســتور داده شــده که اموال همه مقامات را پیگیری 
کنند و به حقیقت مســاله برســند و بعــد از آن نیازی به 

اعلام جرم نیســت و اگر در ابتدا به این مساله رسیدند که 
اموال به دســت آمده ناشی از تخلف، تقلب، مال نامشروع 
و من  غیر حق بوده، شــخص را وادار کرده و به او اخطار 
می کنند که اگر حاضر شد اموال را به دولت و موقعیت اول 
آن برگرداند، اموال صورتمجلس شــده و وضعیت آن قید 
می شود و منشاء نامشروع بودن آن را هم کاملا مشخص 

و روشن می کنند.
وی تصریح کرد: برای رســیدگی به این مساله هم شعبه 
خاصی در دادگاه و دادگســتری مبنی بر رسیدگی به اصل 
۴۴ قانون اساســی تشــکیل می شــود که به این مسائل 
رســیدگی کند و این درآمدها، پول ها و اموالی که از این 
افراد باز پس گرفته می شود در اختیار خزانه دولت گذاشته 
می شــود و بعد از آن در چارچوب قانــون بودجه با همان 
سیستم به مصرف خواهد رسید. این یک دستور کلی است 

که در این مورد داده شده و اجرا خواهد شد.
این کارشــناس مسائل حقوقی در رابطه با موضوع اجرای 

دســتورالعمل پس گرفتن اموال نامشــروع تصریح کرد: 
اجرای آن بسیار مهم است؛ خود دستورالعمل قابل ستایش 
اســت و توجه به این مســاله که گفته و پیگیری شود که 
اموال مقامات از کجا آمده، بســیار با اهمیت اســت. طی 
ســال های اخیر شــنیده و دیده ایم که بعضی از افراد چه 
حیــف و میل هایی کردند و به چه اموالی دســت یافتند و 
بعد به خارج از کشــور رفتند و برخی نیز در داخل کشــور 
هستند و هنوز آن اموال را دارند که اینها اگر پیگیری شود 

بسیار خوب است.
غیرت در پایــان گفت: واقعیت این اســت که این اقدام 
حمایت از حقوق ملت اســت و این پیشــنهاد رییس قوه 
قضاییه، بسیار پیشــنهاد ارزنده و قابل ستایشی است ولی 
اجرای آن باید دقیق باشد، چون بسیار مهم است و اجرای 
آن را ان شاءالله خود ایشان نظارت می کنند و شعبه دادگاه 
و افرادی را مامور این کار می کنند تا از طرف ایشــان و به 

امید خدا بتوانند واقعیت و حقیقت را کشف کنند.
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تصویب ۲۰ مصوبه برای توسعه و پیشرفت شهرستان

جزییات پرداخت بیمه بیکاری کرونا

اســتاندار خراســان رضوی با بیان اینکه مباحث اقتصادی، 
معیشتی و اشتغال نیازمند توجه بیشتری در شهرستان فیروزه 
است، گفت: بر این اساس کشاورزی، گردشگری و دامپروری 

اضلاع اصلی توسعه شهرستان فیروزه هستند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی 
استانداری خراسان رضوی، محمدصادق معتمدیان در جلسه 
جمع بندی ســفر به شهرستان فیروزه که در سالن اجتماعات 
آموزش و پرورش برگزار شــد ضمن تبریــک ایام الله دهه 
مبارک فجر، اظهار کرد: شهرستان فیروزه تازه تاسیس است 
و شاخص ها نشان می دهد در بحث زیرساخت ها از وضعیت  

خوبی برخوردار است.

اســتاندار خراســان رضوی با بیان اینکه مباحث اقتصادی، 
معیشــتی و اشــتغال نیازمند توجه بیشــتری در شهرستان 
فیروزه اســت، افزود: بر این اســاس کشاورزی، گردشگری 

و دامپروری اضلاع اصلی توسعه شهرستان فیروزه هستند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود خاطرنشان کرد: ایجاد 
شهرک های گلخانه ای از اقدامات جدیدی است که بنا داریم 

آن را پیگیری کنیم و شاهد جهش در این عرصه باشیم.
معتمدیان با تاکید بر اینکه توســعه کشــت گلخانه ای را در 
شهرســتان فیروزه دنبــال می کنیم، تصریح کــرد: در این 
راســتا محصولات گلخانه ای عمدتا صادرات محور هستند و 
امیدواریم ارزآوری خوبی هم برای اســتان و کشــور داشته 

باشد.
اســتاندار خراســان رضوی با اشــاره به اهداف ســفرهای 
شهرستانی، بیان کرد: هدف از ســفر های شهرستانی دیدار 
با مردم، مسئولین شهرستان، ارزیابی از عملکرد دستگاه ها و 

بررسی آخرین وضعیت پروژه ها است. 
وی در ادامه تاکید کرد: یکی از محاسن سفرهای شهرستانی 
این اســت که از نزدیک در جریان پتانسیل ها، مشکلات و 

مطالبات به حق مردم قرار بگیریم.
معتمدیان با بیان اینکه ابلاغ مصوبات سفرهای شهرستانی 
به دســتگاه های اجرایی در همین جلســات جمع بندی سفر 
انجام می شــود، یادآور شــد: به همین منظور واحدی تحت 

عنوان »پیگیری مصوبات ســفر« در معاونت هماهنگی امور 
عمرانی اســتانداری خراســان رضوی آغاز به کار کرده  که 
وظیفه اش پیگیری مداوم مصوبات ســفر به شهرستان ها تا 

حصول نتیجه است.
گفتنی است، در این جلسه 20 مصوبه در حوزه های گوناگون 

برای توسعه و پیشرفت شهرستان فیروزه به تصویب رسید.
لازم به ذکر اســت، پیش از برگزاری نشســت جمع بندی، 
استاندار خراســان رضوی همزمان با سفر خود به شهرستان 
فیروزه ضمن دیدار چهره  به چهره با مردم، در حضور برخی 
از مدیران دستگاه های اجرایی به مشکلات آن ها رسیدگی و 

دستورات مقتضی را صادر کرد.

بر اساس آمارها بیش از یک میلیون و 250 هزار نفر به دلیل 
شیوع کرونا از کار بیکار شده و مشمول دریافت بیمه بیکاری 
شــناخته شدند.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
ایسنا، به دنبال شــیوع ویروس کرونا از اسفند سال گذشته 
بســیاری از کســب و کارها به ویژه صنوف خدماتی آسیب 
دیده و با توقف فعالیت روبه رو شــدند.این امر ضمن ضرر و 
زیان به صاحبان این کسب و کارها، کاهش درآمد و بیکاری 
نیروهای کار شاغل در این کسب و کارها را به دنبال داشت.
در این بین، دولت پرداخت تســهیلات حمایتی به صاحبان 

مشــاغل و کسب و کارهای شدیدا آسیب دیده از کرونا را در 
دستور کار قرار داد و مقرر شد تا بیمه بیکاری سه ماه اسفند 
1398 و فروردین و اردیبهشــت 1399 به کارگران آســیب 
دیده و بیکار شده پرداخت شود.بر اساس اعلام مدیرکل امور 
بیمه شدگان تامین اجتماعی تاکنون یک میلیون و 251 هزار 
و 975 نفر بر اثر شیوع کرونا مشمول بیمه بیکاری تشخیص 
داده شده اند که از این تعداد یک میلیون و 169 هزار و 53۴ 
نفر در حال دریافت بیمه بیکاری هســتند.به گفته وی اعتبار 
پیش بینی شده در مصوبه ســتاد ملی کرونا برای حمایت از 

بیکاران در دوره پاندمی کرونا، بیش از 3000 میلیارد تومان 
بــوده که تاکنون هزار میلیــارد و 286 میلیون تومان از این 
اعتبار تخصیص یافته و هــزار میلیارد و 750 میلیون تومان 
باقی مانده اســت.وزیر کار در روزهــای اخیر اعلام کرد در 
حوزه بیمه بیکاری با راه اندازی سریع سامانه درخواست بیمه 
بیــکاری، بیش از 860 هزار متقاضی ثبت نام کردند و بیش 
از 3500 میلیارد تومان برای چهار ماه علاوه بر بیمه بیکاری 

که بر اساس قانون تعلق می گرفت، پرداخت شده است.
پیش از ایــن معاون روابط کار وزارت کار گفته بود در بحث 

بیمه بیکاری کرونا حدود 730 هــزار نفر مورد حمایت قرار 
گرفتند و هیــچ محدودیتی برای تدوام ایــن حمایت برای 
مشمولین قانون کار و تأمین اجتماعی و بیمه بیکاری وجود 
ندارد.بر اساس آخرین آمارها مقرری ایام بیکاری کرونا برای 
یک میلیون و 82 هزار نفر با مســاعدت دولت پرداخت شده 
و حدود 90 هــزار نفر موفق به دریافت بیمــه بیکاری ایام 
کرونا نشده اند.به گزارش صبح امروز، در شوک نخست کرونا 
دســت کم یک میلیون و 600 هزار شغل آسیب دیده و یک 

میلیون و 500 هزار نفر از کار بیکار شدند.

 صدها حساب مسروقه در اینستاگرام 
حذف شد

اینســتاگرام صدها حســاب مرتبط با یک 
گروه هکری که با استفاده از تاکتیک های 
خاص به سرقت و فروش مجدد آنها اقدام 

کرده بودند را غیرفعال کرد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
 OGUsers از ایسنا، اعضای گروه هکری
از فیس بوک – شــرکت مادر اینستاگرام 
– نامه های هشــدار دریافت کرده اند که 
با هماهنگی مقامات قانونی بوده است.این 

 h۴ck– گروه به خصوص دنبال به دســت آوردن نام های کاربری خاص کمتر از پنج حرف مانند
بوده اند که برای فروش مجدد در بازار ثانویه اکانتهای اینســتاگرام ارزشــمند خواهند بود. فیس 
بوک برآورد کرده که گروه OGUsers که از ســال 2017 مشــغول فعالیت است، عامل چنین 
مبادلاتی به ارزش میلیونها دلار اســت. این اکانتهــا هر یک می تواند هزاران یا دهها هزار دلار 

قیمت داشته باشد.
برای نخســتین بار است که اینستاگرام درباره مقابله با فروش مجدد و هک اکانتهای اینستاگرام 
علنا صحبت کرده اســت. تیم امنیتی این شرکت نگران است که گروه OGUsers و گروههای 
نظیر آن فعالتر شــده و از تاکتیکهای تهدیدآمیز برای بدست آوردن آنچه که می خواهند، استفاه 
می کنند. فیس بوک با افشای این پروسه هک امیدوار است تمایل برای خرید این اکانتها کمتر 
شــود.چنین اکانت هایی معمولا از طریق حملات فیشــینگ به دست می آیند که در آنها هکرها 
ایمیل هایی را ارسال می کنند که مدعی هستند از طرف اینستاگرام ارسال شده اند و کلمه عبور یا 
تعویض سیم کارت را می خواهند تا بتوانند شماره تلفن فرد را به دست آورده و کنترل حسابشان را 
بدست بگیرند. اما اخیرا فیس بوک شاهد آزارهای آنلاین و آفلاین و همچنان اخاذی برای بدست 
آوردن اکانتهای ارزشــمند بوده است.با تجاری شدن اکانتهای اینستاگرام، آنهایی که فالوئرهای 
بالایی دارند، علامت تیک آبی گرفته اند یا نام کاربری محبوبی دارند بیشــتر در معرض هک و 
فروش مجدد قرار گرفته اند. این شــیوه برخلاف شرایط استفاده از سرویس اینستاگرام است اما 
ردگیری آن برای این شــرکت دشوار است.بر اساس گزارش بلومبرگ، اینستاگرام تلاش می کند 
اکانت های هک شــده را به صاحب اصلی شــان برگرداند اما از آنجا که هکرها ادعاهای متقاعد 
کننده ای درباره اکانتهایی که ندارند، مطرح می کنند، تشخیص صاحب واقعی اکانت دشوار است. 
این شــرکت برای حمایت از اکانتهایی که بیشترین آســیب پذیری را دارند، برنامه »فیس بوک 
پروتکت« را به آنها عرضه می کند که تاکنون فقط برای مقامات دولتی قابل دســترس بود. این 

برنامه از کاربران می خواهد امنیت کلمه عبور قویتری داشته باشند و تهدیدات را رصد می کند.

حذف تدریجی کارت خرید، پروژه جدید
 بانک مرکزی

رئیس کل بانک مرکزی از حذف تدریجی 
اســتفاده از فیزیک کارت خرید از ســوی 
بانک مرکزی خبــر داد.به گزارش روزنامه 
»صبح امــروز« و به نقل از روابط عمومی 
بانــک مرکزی عبدالناصــر همتی، رئیس 
کل بانک مرکزی در یادداشتی در صفحه 
شــخصی خود در اینستاگرام نوشت: بانک 
مرکــزی، به منظــور ایجاد تســهیل در 
پرداخت های الکترونیکی، بزودی، از پروژه 
استفاده از موبایل برای انجام تراکنش های 

خرید در فروشــگاه ها و لذا حذف تدریجی استفاده از فیزیک کارت خرید را، رونمایی می کند.وی 
افزود: این روش پرداخت، با استانداردهای معتبر بین المللی سازگار بوده و به صورتی کاملًا امن، 
این امکان را فراهم می سازد که مشتریان بانک ها بتوانند با وارد کردن مشخصات کارت های خود 
به درون موبایل، بدون تماس با کارتخوان، تراکنش های لازم را انجام دهند.همتی نوشت: انجام 
تراکنش های خرید، با استفاده از موبایل، علاوه بر سهولت کاربری می تواند در رعایت پروتکل های 

بهداشتی در شرایط کرونایی مفید و مؤثر باشد.

اهدای ۴۰۰ فقره سند املاک علوی در خراسان 
شمالی طی سال آینده

مدیر کل اموال و املاک بنیاد مســتضعفان خراسان شــمالی از پیش بینی اهدای ۴00 فقره سند 
املاک علوی در این اســتان در ســال آینده خبر داد.به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
ایسنا، بخشی گفت: فرآیند شناسایی زمین های غصب شده توسط خاندان پهلوی در این استان ادامه 
دارد و تاکنون 1۴0 فقره شناسایی شده که سند این زمین ها طی سال آینده واگذار خواهد شد.وی 
افزود: نکته مهمی که در این راستا وجود دارد آن است که در سال آینده سندهای تک برگی تحویل 
صاحبان این زمین ها خواهد شد.بخشی ادامه داد: اهدای این سندها، تاثیر روانی و اقتصادی بر روی 
صاحبان آن خواهد داشت و از سوی دیگر در گذشته سند این املاک که در دست خود مردم نبود آن 
ها نمی توانستند از بعد حقوقی استفاده ای از آن داشته باشند.به گفته وی 80درصد از سندهای صادر 
شده متعلق به بخش مسکونی است.وی با اشاره به اینکه تاکنون در این استان طی دو مرحله اسناد 
مالاک علوی تحویل مردم شده است، تصریح کرد: در مرحله اول از سال 92 تا 98، 9 هزار و ۴67 
فقره از اســناد به مردم این استان واگذار شده بود که ارزش ریالی این اسناد 580 میلیارد ریال بوده 
و مســاحت آن 21 میلیون متر مربع بوده است.مدیر کل اموال و املاک بنیاد مستضعفان خراسان 
شمالی گفت: طی امروز که محله دوم محسوب می شود 327 فقره سندبا ارزش ریالی 21 میلیارد 

ریال  و در  مساحت زمین های واگذار شده را 211 مربع به مردم واگذار شد.

صادرات ۷۷۳ میلیون دلاری چدن، آهن و 
فولاد ایران به چین 

ارزش صــادرات چــدن، آهن و فولاد ایران به چین در دوره 9 ماهه 99 به رقم 773 میلیون دلار 
رسید که در واقع سومین گروه کالایی بزرگ صادراتی جمهوری اسلامی به این کشور بود.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایرنا برپایه جداول آماری گمرک ایران، در مدت یاد 
شده سهم چدن، آهن و فولاد از کل صادرات به چین 15 درصد ثبت شد.
صادرات 372 میلیون دلاری مس و مصنوعات

بررسی های اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی تهران گویای آن است که میزان صادرات 
مس و مصنوعات آن در دوره این گزارش به رقم 372 میلیون دلار رسید که سهم هفت درصد از 

کل صادرات به این کشور را به خود اختصاص داد.
شرکت ملی صنایع مس ایران آمار داد: سال 98 ارزش صادرات مس به رقم بیش از یک میلیارد 

دلار رسید که نسبت به سال 97 رشد بیش از 2 برابری را ثبت کرد.
صدور 79 میلیون دلاری اقلام معدنی 

برابر آمار اتاق تهران، 9 ماهه امســال ارزش صادرات نمک، گوگرد، خاک و سنگ، گچ، آهک و 
ســیمان به رقم 79 میلیون دلار رسید.مجموع صادرات ایران در 9 ماهه 99 به چین 6 میلیارد و 
۴00 میلیون دلار بود و میزان واردات هم هفت میلیارد دلار ثبت شــد.مبادلات تجاری تهران- 
پکن در دوره این گزارش افزون بر 13 میلیارد و ۴00 میلیون دلار ثبت شد که در مقایسه با مدت 
مشابه سال گذشته 15 درصد افت نشان می دهد. به گزارش صبح امروز، بررسی ها نشان می دهد 
9 ماهه امسال 110 میلیون تن کالا به ارزش 52 میلیارد دلار حجم و ارزش تجارت خارجی کشور 
بود که سهم صادرات 58 میلیون و 200 هزار تن به ارزش 25 میلیارد و 100 میلیون دلار ثبت شد.     

خبر

40درصد ناوگان حمل ونقل جاده ای فرسوده است!
زیر تیتر: به گفته مقامات سازمان راهداری، از ۵00 هزار کامیون موجود در کشور بیش از ۲00 هزار دستگاه فرسوده است، اما تنها قرار است ۱۳۷0 کامیون دست دوم اروپایی ترخیص شود

بی شــک حمل ونقل جاده ای نقش بسزایی 
در توســعه کشــور دارد و در این خصوص 
برنامه های نوســازی ناوگان جاده ای از سال 
1378 تاکنون در قالب چهار طرح در کشــور 
آغاز شــده اســت. هرچند که این طرح ها 
به تمام آنچه که نیاز بود، نتوانســت دســت 
پیــدا کند. موضوع نوســازی ناوگان حمل و 
نقل جــاده ای از 5منظر کاهش آلودگی هوا، 
توسعه حمل و نقل عمومی و روانی ترافیک، 
صرفه جویی در مصرف انرژی، افزایش توان 
رقابتی بین المللی ایران و ترانزیت و همچنین 
موضوع رفاه رانندگان و کمک کاران آنان حائز 
اهمیت اســت. همچنین بد نیست اشاره ای 
کنیم که نوسازی ناوگان باعث افزایش ایمنی 
جاده ای می شود و بهبود شاخص های محیط 

زیست را در پی دارد.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از مهــر، علی رغم وجود طرح هــا و قوانین 
متعدد در حوزه نوســازی ناوگان جاده ای، اما 
بــه دلایل گوناگون از جمله ســختی تأمین 
ارز و توقــف تولید داخل در پــی خودداری 
کامیون ســازان اروپایی از ارســال قطعات 
به خودروســازان داخلی، همه این طرح ها و 
مصوبــات دولت و مجلس یا متوقف مانده یا 

به سختی در حال اجراست.
این در حالی اســت که کشورهای همسایه و 
منطقه با اســتفاده از تسهیلات ارزان قیمت، 
اقــدام به نوســازی ناوگان خــود کرده اند و 
این موضوع ســبب شــده تا به دلیل وجود 
اســتانداردهای اجباری برای سفر به آسیای 
میانــه، روســیه و اروپــا، بخــش مهمی از 
کامیون های ایران امکان سفر به این کشورها 

را به دلیل فرسوده بودن نداشته باشند.
 1370 دستگاه کامیون دست دوم تا ماه 

آینده ترخیص می شود
قائم مقام ســازمان راهــداری درباره آخرین 
واردات  و  نــاوگان  نوســازی  وضعیــت 
کامیون های دســت دوم اروپایی با عمر زیر 
3 سال، اظهار داشت: 1370 دستگاه کامیون 
وارداتی دست دوم در مرحله آخر فرآیندهای 

ترخیص قرار دارد.
داریوش امانی افزود: ظرف ماه آینده، شماره 
گذاری کامیون های وارداتی انجام می شــود؛ 
واردات کامیون هــای دســت دوم اروپایی با 

عمر کمتر از 3 ســال، قانون اســت و ما در 
سال های آتی هم واردات این نوع خودروهای 
سنگین را در دستور کار داریم؛ بر این اساس 
خودروهای ســنگین بعد از ساخت 2018 در 

سال آینده میلادی وارد و ترخیص می شود.
واردات کامیون های دست دوم مدل 

2017 ممنوع شد
قائم مقام ســازمان راهــداری تصریح کرد: 
طبق قانون، ناوگان زیر 3 ســال کارکرد که 
هم شــامل ناوگان نو می شود و هم ناوگان 
کارکرده، امــکان واردات دارد؛ البته واردات 
ناوگان تولید 2017 دیگر پایان یافته است. از 
سال بعد میلادی، خودروهای سنگین 2018 

به بعد وارد خواهد شد.
امانی دربــاره تعداد خودروهای ســنگین و 
کامیون های مانــده در گمرک تصریح کرد: 
حــدود 3 هزار ناوگان در مرزهای ما در حال 
ترخیص هســتند که از این تعــداد، 1370 
کامیون دست دوم مراحل پایانی ترخیص را 
طی می کنند و در حال ارائه گواهی اســقاط 
هســتند؛ چون طبــق قانــون ترخیص هر 
کامیون وارداتی به ازای اسقاط یک دستگاه 

کامیون فرسوده انجام می شود.
وی در پاســخ به این پرسش که آیا دریافت 
گواهی اســقاط، منجر به گرانی خودروهای 
فرسوده نشــده است؟ گفت: بر اساس قانون 
باید حتماً یک ناوگان فرســوده خارج و یک 
ناوگان جدید به جای آن وارد شود؛ نوسازی 
ناوگان یکی از آرزوهای ما بود؛ به خصوص که 
آلاینده بودن، پُر مصرف بودن و خرابی های 
مکرر ناوگان فرسوده همواره آزاردهنده بود.
به گفته امانی، دارندگان کامیون های فرسوده 
یا شخصاً آماده مشارکت در نوسازی هستند 
یا اینکه قرار اســت بازنشسته شوند و بتوانند 
با آورده ای که فروش کامیون فرســوده دارد، 

امرار معاش کنند.
125 هزار دستگاه کامیون فعال بالای 22 

سال داریم
عضــو کارگروه نوســازی ناوگان ســازمان 
راهداری و حمل و نقل جــاده ای نیز درباره 
علت قطــره چکانی بودن نوســازی ناوگان 
و میــزان اثرگذاری آن در بــازار خودروهای 
با وضعیت  اینکه  فرســوده ســنگین گفت: 
تولید و واردات فعلی بتوانیم مشــکل ناوگان 

فرســوده را حل کنیم، قطعــاً نمی توانیم به 
نتیجه برسیم.

صدرالله بمانا افزود: از سال 9۴ تا الان حدود 
5 هزار دســتگاه با واردات و 600 دستگاه از 
محل تولید داخل و در راســتای اجرای طرح 
ریاست جمهوری نوســازی شده است یعنی 
ظرف 6 ســال تنها 5600 دســتگاه کامیون 
نوسازی شده است این در حالی است که در 
شرایط حاضر و تنها بر اساس آمار سال 98، 
125 هزار دســتگاه کامیون در بخش برون 
شــهری مشمول قانون فرســودگی و همان 

بالای 22 سال هستند.
مشــاور رئیس ســازمان راهــداری در امور 
ادامــه داد: 878  ناوگان جاده ای  نوســازی 
دســتگاه کامیون فرســوده بالای 60 سال 
داریــم؛ همچنیــن 5 هزار و 500 دســتگاه 
کامیون فرســوده داریم، بالای 22 سال هم 
با آمار سال گذشته، 125 هزار دستگاه است 
که اگر اسفند امسال به پایان برسد، قطعاً آمار 
مذکور به شــدت افزایش خواهد یافت و به 

130 هزار دستگاه خواهد رسید.
چرا نوسازی ناوگان جاده ای شکست 

خورد؟
بمانا دربــاره علت عدم توفیق در نوســازی 
نــاوگان جاده ای گفت: یکــی از دلایل آن، 
پایین بــودن تولید داخل کامیون اســت در 
چند سال گذشته ســاخت 12 هزار دستگاه 
کامیون با همه خودروســازان داخلی و ذیل 
ماده 12 قانون رفــع موانع تولید رقابت پذیر 
)نوســازی ناوگان از محــل صرفه جویی در 
مصرف ســوخت( مذاکره داشته ایم؛ با ایران 
خودرو دیزل نیز قرارداد ســاخت کامیون از 
محل منابع داخلی ســازمان راهداری داریم 
اما متأســفانه به دلیل برخی مشکلات، این 
قراردادها اجرایی نشد؛ چون اروپایی ها قطعه 

به خودروسازان داخلی ندادند.
وی گفــت: در طــرح کلید بــه کلید )طرح 
معاونــت اقتصادی ریاســت جمهــوری در 
خصوص نوسازی ناوگان( قرار بود 176 هزار 
دســتگاه کامیون، کامیونت، اتوبوس و مینی 
بوس نوسازی شود که در قسمت کامیون آن، 

تنها 600 دستگاه کامیون تحویل داده ایم.
به گفتــه بمانا، در طرح نوســازی 65 هزار 
دستگاه کامیون که قرار بود سازمان راهداری 

با همکاری خودروسازان آن را اجرایی کند، 5 
هزار دستگاه به دارندگان خودروهای سنگین 
فرســوده تحویل دادیم اما به دلیل تصویب 
قانون طرح ریاســت جمهوری، اجرای طرح 

65 هزار دستگاه متوقف شد.
وی از دیگر دلایل توقف نوســازی ناوگان را 
ســختی جابه جایی ارز عنوان و اظهار کرد: از 
دیگر دلایل ناکامی نوسازی ناوگان، افزایش 
قیمت کامیون های فرســوده در پی افزایش 
نرخ ارز و درنتیجه گرانی کامیون های نوساز 
است که به همین دلیل، کامیون های فرسوده 
نیز به تبــع کامیون نوســاز، افزایش قیمت 
داشتند. همچنین قدرت رانندگان برای خرید 

کامیون نوساز به شدت کاهش یافته است.
فروش کامیون های تولید داخل با اقساط 

ماهانه بالای 40 میلیون تومان!
عضــو کارگروه نوســازی نــاوگان جاده ای 
ســازمان راهداری تأکید کرد: امسال قرارداد 
ســاخت هزار دستگاه کامیون با ایران خودرو 
دیزل داشــتیم که 60 درصــد هزینه آن از 
محل تســهیلات بانکی با نرخ سود 9 درصد 
پوشش داده می شود اما باز هم متقاضی کم 
اســت و رانندگان اســتقبال نمی کنند چون 
قیمت آن 2.5 میلیارد تومان اســت آن هم با 
قطعات چینی که سابقه خوبی به دلیل خرید 
کامیون های هــوو نزد رانندگان ندارد؛ ضمن 
اینکه اقســاط وام خرید ایــن کامیون ها هم 

بالای ۴0 میلیون تومان در ماه است!
وی خاطرنشان کرد: قرار بود در طرح ریاست 
جمهوری، 50 درصد هزینه خرید کامیون، از 
سوی دولت یارانه داده شود؛ اما از آنجایی که 
نرخ ارز بالاست و تنها 20 درصد کامیون های 
تولید داخل، واقعاً داخلی ســازی شده و 80 
درصد آن وابســته به واردات قطعه است، لذا 
قدرت خرید دارندگان کامیون های فرســوده 
برای خریــد این کامیون هــا، کاهش یافته 

است. وام هم بدهیم، اقساط آن بالاست!
ناوگان فعال جاده ای چند دستگاه است؟

بمانا در پاسخ به این پرسش که چند دستگاه 
ناوگان فعال داریم؟ گفت: 3۴8 هزار دستگاه 
نــاوگان فعال داریــم بین 50 تــا 60 هزار 
دســتگاه هم ناوگان نیمه فعال داریم؛ به این 
معنا که زمانی که بار در جاده زیاد اســت، از 
حمل و نقل درون شــهری خارج شده و به 

برون شهری ملحق می شــوند؛ اینها عمدتاً 
ناوگان با سن بسیار بالا هستند؛ برخی اوقات 
نیاز به تعمیرات ســنگین دارند که 3 ماه غیر 
فعال می شوند اما زمانی که از تعمیرات خارج 

شدند، به ناوگان ملحق می شوند.
وی در خصوص متوسط پیمایش کامیون های 
برون شــهری گفــت: آن دســته از 5 هزار 
دســتگاهی که از طریق واردات کامیون های 
نوی اروپایی در سال های 9۴ و 95 نوسازی 
کردیم، متوسط پیمایش آنها بالای 120 هزار 
کیلومتر در سال است. حتی خودروهای نوی 
اروپایی با برندهای اســکانیا، ولوو و رنو هم 
وارد شــبکه کرده ایم که بــالای 2۴0 هزار 

کیلومتر در سال پیمایش دارند.
مشاور ســازمان راهداری گفت: اما متوسط 
پیمایش بقیه خودروهای سنگین که فرسوده 

هستند، 70 هزار کیلومتر در سال است.
وی تأکید کرد: کمبود بار، در کنار فرسودگی 
خودروها و عرضه زیاد کامیون، ســبب شده 
تا متوسط پیمایش کاهش یابد. حتی اگر بار 
هم باشــد، کامیون های ما به دلیل فرسوده 
بودن، توانایی حمــل و پیمایش بیش از 70 

هزار کیلومتر در سال را ندارند.
ماجرای 150 هزار کامیونی که بارنامه 

نمی گیرند!
عضــو کارگروه نوســازی نــاوگان جاده ای 
سازمان راهداری گفت: مجموع کامیون های 
از ســازمان راهداری  دارای کارت هوشمند 
تا 300 هزار دســتگاه اســت اما بر اســاس 
اعــلام پلیس راهور، 500 هــزار کامیون در 
کشور موجود اســت که بونکرهای سیمان، 
نفتکش ها، بوژی ها )خودروهای فوق سنگین 
مقیاس(  بــزرگ  کالاهای  حمل  مخصوص 
کامیون های حمل مصالح ساختمانی و نخاله 
ســاختمانی و کامیون های ویــژه جابه جایی 
در حومه شــهرها و همچنیــن کامیون های 
معدنی  محموله های  جابه جایــی  مخصوص 
در داخل معادن و… اســت که ممکن است 
برخی از اینها بارنامه نداشــته باشند. اما هر 
از گاهــی این کامیون ها هم در زمانی که بار 
زیاد اســت، به بنادر می رونــد و از راهداری، 
بارنامــه می گیرند.به گفته بمانا، از میان 500 
هزار دستگاه کامیون موجود در کشور، بالای 

200 هزار دستگاه فرسوده است.
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بهترین تمرینات برای درد دیسک کمر
مهسا ایزخواه، کارشناس ارشد آسیب شناسی ورزشی

در دو یادداشــت قبلی در مورد دیســک کمر، علائم و راه های تشخیص آن صحبت کردیم. در 
این یادداشــت به تمرین های ورزشی که باعث کاهش درد کمر می شود، خواهیم پرداخت. نکته  
خیلی مهمی که وجود دارد این اســت که پزشک حتما شما را معاینه کرده و انجام فعالیت های 
سبک ورزشی را توصیه کرده باشد. نکته  دیگر این است که در صورت افزایش درد انجام حرکات 

ورزشی را متوقف کنید.
باید توجه داشــت که از علل اصلی کمر درد، کوتاهی عضلات پشــت ران و پشت ساق پا است 
که باید این عضلات کشیده شوند تا به طول اصلی خود بازگردند. حرکات مناسب برای کشش 
عضله  پشــت ســاق و ران پا به این صورت اســت که فرد مقابل یه میز که تا کمر ارتفاع دارد، 
بایســتد و پاشــنه  یک پا را روی میز بگذارد و زانو هم خم نباشد. بدن را بدون گرد کردن پشت 
به ســمت جلو خم کند تا پشــت پا کشش کامل احساس کند. این حرکت را یک تا سه دقیقه با 

هر پا انجام دهید.
علت دیگر، کوتاهی عضلات جلوی ران اســت که باعث افزایش گودی کمر و افرایش فشار بر 
روی آن می شــود. کشش مناســب این عضله به این صورت است که به پهلو بخوابید مچ پا را 
از پشــت با دست بگیرید و آهسته به سمت عقب بکشید تا حدی که فقط کشش در جلوی ران 

احساس شود و هیچ فشاری به کمر و زانو وارد نشود.
علت دیگر ضعف عضلات اطراف کمر، کف لگن و باســن است. بهتر است از حرکات مانند دراز 
و نشســت خودداری شــود، برای تقویت این عضلات بهتر است با حرکات سبک تنفسی شروع 
کنیم. به این صورت که به پشــت دراز کشــیده با یک دم عمیق هوا را به داخل ریه و شــکم 
فرودهید و بدن کاملا در وضعیت راحت باشــد. ســپس برای بازدم شــکم را به داخل بکشید و 
کمر را به زمین بچسبانید و تا جایی که می توانید در شکم و عضلات اطراف کمر انقباض ایجاد 

کرده و مجدد تکرار کنید.
این تمرین باعث تقویت تمام عضلات اطراف کمر می شود و در صورت درست انجام دادن این 
تنفس پس از چند روز ســبک شدن کمر احساس می شود. حرکت بعدی )bird dog( است. باید 
در وضعیت چهار دست وپا قرار بگیرید بدون فشار روی زانو، شکم را محکم نگه داشته و سپس 
دســت وپای مخالف)یعنی دست راست و پای چپ( را از روی زمین بلند کرده و صاف نگه دارید 

با هر دست و پا سه تا 10 ثانیه نگهدارید. 
حرکــت بعدی)side plank( پلانک پهلو اســت. به پهلو می خوابید، پاهــا را خم روی هم قرار 
می دهید بعد با کمک ســاعد، تنها تنه و لگن را از روی زمین بلند می کنید. زانو، مچ پا و ســاعد 
دســت روی زمین است. در حرکت بعدی )kik back( در وضعیت چهار دست وپا قرار می گیرید 
زیر زانوهای خود یک حوله برای جلوگیری از فشــار آمدن به زانو می گذارید و همانطور که پاها 
خم است از مفصل لگن پا را بلند کرده بطوریکه با زانو 90 درجه خم است و کف پا رو به سقف 
قرار بگیرد. این ها نمونه ای از تمرین های مناسب برای بهبود و حتی جلوگیری از کمر درد است. 

خبر

امیرحسین قاضی زاده هاشمی مطرح کرد: 

تست 25 درصد از مسافران خارجی مثبت است
به گزارش روزنامه »صبح امروز« به نقل از ایســنا،نایب رئیس اول مجلس در مورد درصد مثبت 
تست کرونای مسافرین خارجی که وارد ایران می شوند اظهار کرد: متاسفانه 25 درصد تست های 
کرونای مسافرین خارجی که وارد کشور می شوند مثبت است؛ یعنی با خودشان ویروس می آورند 

و بعد هم متأسفانه قرنطینه را رعایت نمی کنند. 
امیرحســین قاضی زاده هاشمی نایب رئیس اول مجلس شــورای اسلامی در جلسه ستاد ملی 
مقابله با کرونا که صبح امروز با ریاســت رئیس جمهور تشــکیل شــد عضو ستاد ملی مقابله با 
کرونا با اشــاره به گزارش های ارائه شده در جلســه ستاد گفت: امروز گزارش هایی که در ستاد 
ملی مقابله با کرونا مطرح شــد، بیشتر در مورد استان تهران بود. البته در گزارشات استان تهران 
چند نکته نگران کننده مطرح شــد. بخشــی از نگرانی ها مربوط به مسافرین خارجی است که 

وارد کشور می شوند.
عضو ســتاد ملی مقابله با کرونا افزود: این موضــوع موردبحث قرار گرفت که چه اقدامی انجام 
دهیــم؛ تا هموطنان ما که به خارج از کشــور رفتند و حالا که برگشــتند موارد را رعایت کنند. 
گفته شــد 90 درصد این افراد قرنطینه را رعایت نمی کنند. با توجه به بحث ویروس انگلیسی و 

آفریقایی و جهش های موتاسیون جای نگرانی دارد.
وی با اشاره به خیزش جدی کرونا در کشور تصریح کرد: با با رعایت نکردن پروتکل ها باز دچار 
ویروس جدید خواهیم شــد. این ویروس، رشد و سرایتش فوق العاده سریع است. و اگر میانگین 
همه گیری ویروس قبلی دو هفته است، انتشار این ویروس کمتر از سه چهار روز اتفاق می افتد. 

این موضوع خیلی باعث نگرانی است و قرار شد اقدامات جدی در این حوزه اتفاق بیفتد.
قاضی زاده هاشــمی با اشــاره به اینکه طبق گزارش های داده شده متأســفانه تعداد شهرهای 
نارنجی دو برابر شــده اســت، گفت: متأســفانه گزارش ها نشــان دهنده این است که رعایت 
پروتکل ها به 75 درصد کاهش پیداکرده اســت و این نشــان می دهد که ما داریم کم کم دچار 
مشکل جدید می شویم.عضو ستاد ملی مقابله با کرونا افزود: مطالعات هواشناسی داخلی و خارجی 
نشــان می دهد که یک ماه آینده دچار ســرما خواهیم بود. طبیعتاً چون مصرف گاز خانگی بالا 
می رود میزان مصرف مازوت و امثال این ها در نیروگاه ها زیاد می شود و این باعث آلودگی بیشتر 
هوا می شــود و درنتیجه مشکل را بیشتر می کند. اگر میزان بارندگی به سیلاب بکشد باز میزان 
مناطقی که به طورمعمول در آن ها ســیل اتفاق می افتد. دچار مشکلات جدی تری خواهند شد و 
باید مراقبت بیشــتری کنند.قاضی زاده هاشمی ادامه داد:  باید با توجه به سردی هوا و افزایش 
آلودگی و همچنین بارندگی و وقوع ســیل، برای این مناطق پیش بینی های لازم انجام شــود و 
چــون خدماتی که در این مناطق تحت عنوان »طرح شهید ســلیمانی« و انجام می شــود، دچار 

مشکل خواهند شد. در این جلسه قرار شد بر این موضوع توجه ویژه ای شود.
وی در مورد انجام تدریجی واکسیناسیون در کشور گفت: این 16 میلیون دوز واکسن از جاهای 
مختلفی همچون آســتارا، زنیکا، هند، روسیه، کوبا و چین وارد کشور شده است و در فاز اول به 

کادر درمانی که در«آی سی یو های« کرونایی هستند، تزریق خواهد شد.

جایگزینی کوچک برای دفترچه های خدمات درمانی!
مدیرعامل ســازمان تامین اجتماعی در بخشــنامه ای جزئیات حذف دفترچــه درمانی از ابتدای 

اسفندماه سال جاری را به تمامی واحدهای اجرایی ستادی و استانی این سازمان ابلاغ کرد.
بــه گزارش »صبح امروز« با توجه به فراهم شــدن امکان ارایــه خدمات)ویزیت، تجویز دارو، 
پاراکلینیک شامل آزمایشگاه تشخیص طبی، تصویربرداری، فیزیوتراپی و ...(، در بستر الکترونیک 
برای تمامی پزشــکان و ارایه کنندگان خدمات تشخیصی و درمانی، با صدور این بخشنامه، چاپ 

دفترچه های درمانی جدید از اول اسفند ماه سال 1399 متوقف می شود.
براســاس این بخشنامه، از اول اسفندماه ســال  1399 صدور دفترچه درمانی در تمامی شعب و 
کارگزاری های ســازمان تامین اجتماعی متوقف خواهد شــد و تمامی افراد تحت پوشــش این 
سازمان می توانند با ارایه کارت ملی، شناسنامه و یا جلد دفترچه درمانی در اختیار خود از خدمات 
تشــخیصی و درمانی مورد تعهد ســازمان برخوردار شــوند. درواقع هنگام مراجعه به پزشک و 

موسسات تشخیصی و درمانی الزامی به ارایه دفترچه درمانی از سوی بیمار نیست.

افتتاح 2 طرح در حوزه بهزیستی و صنعتی در فیروزه
در جریان ســفر اســتاندار خراسان رضوی به شهرســتان فیروزه، دو طرح در حوزه بهزیستی و 

صنعتی افتتاح شد.
به گزارش اداره کل روابط عمومی اســتانداری خراســان رضوی، در ادامه ســفر محمدصادق 
معتمدیان به شهرســتان فیروزه، ســاختمان جدید مرکز نگهداری از معلولین ذهنی پسر بالای 
1۴ سال »مهر ماندگار« که به صورت خیرساز ساخته شده، مورد بهره برداری قرار گرفت. اعتبار 
هزینه شــده در این پروژه بیش از 6 میلیارد تومان بوده و ظرفیت فعلی آن ۴0 نفر معلول است. 
همچنیــن در ادامه فاز دوم کارخانه تولید صنایع روشــنایی چوبی دکوراتیــو رویان نور ایرانیان 

فیروزه با سرمایه گذاری 7 میلیارد تومان و اشتغالزایی برای 30 نفر، افتتاح شد.

یادداشت 

مدیرکل دفتر مدیریت بیماری های غیرواگیر وزارت بهداشت پاسخ داد:

شرایط غربالگری سندروم داون برای زنان باردار چگونه است؟ 

پژوهشگر اجتماعی و جامعه شناس:
کرونا تاثیری بر افزایش جراحی های زیبایی نداشته، مشکل جای دیگری ا ست

مدیرکل دفتــر مدیریت بیماری هــای غیرواگیر 
وزارت بهداشــت، درمــان و آموزش پزشــکی  با 
بیان اینکه »غربالگری جنیــن در دوران بارداری 
صددرصد اختیاری است« گفت: کادر بهداشت و 
درمان فقط به مــادران توصیه می کنند درصورت 
تمایل برای انجام تست های اولیه غربالگری اقدام 

کنند.
وبدا نوشت: افشین استوار درباره غربالگری جنین 
با بیان اینکه »ســندرم داون و تریزومی های 13 
و 18 شــایعترین ناهنجاری های ژنتیکی هستند 
که امکان تشــخیص آن هــا در ابتــدای دوران 
بــارداری به صورت همزمان وجــود دارد« اظهار 
کــرد: منابع علمی توصیه می کننــد همه مادران 

با اســتفاده از آزمایش های موجود در اوایل دوره 
بارداری احتمال داشــتن جنین با ســندرم داون را 
بررســی کنند و درصورتی که جنین مبتلا باشــد 
از طریق قانونی اقدام به سقط کنند.به گفته وی، 
غربالگری ســندرم داون در دوران بارداری صد در 
صد اختیاری اســت، کادر بهداشت و درمان تنها 
به مــادران توصیه می کنند درصورت تمایل برای 
انجام تست های اولیه غربالگری اقدام کنند.استوار 
به مراحل غربالگری اشاره و خاطرنشان کرد: بعد 
از اینکه تست های اولیه انجام شد احتمال ابتلای 
جنین به سندرم داون مطرح شده که براساس آن 
خطر، اقدامات بعدی انجام می شود. بر اساس نتایج 
آزمایش های اولیه هیچ ســقطی انجام نمی شود و 

سقط تنها درصورت تشخیص قطعی سندرم داون 
بــا آزمایش ژنتیــک و مجوز  پزشــکی قانونی 
انجام می شــود.وی با بیان اینکه »محدود کردن 
غربالگــری به گروهی از مادران باردار براســاس 
هر متغیری از جمله ســن اقدام بســیار نادرستی 
اســت« اظهار کرد: احتمال بروز ســندرم داون در 
هیچ ســنی منتفی نیست و شناسایی افراد پرخطر 
تنها از طریق انجام مرحله اول غربالگری در تمام 
زنان باردار ممکن است. از آن جایی که 80 درصد 
مادران باردار در سن زیر35 سالگی در کشور باردار 
می شــوند، اگر از خانواده ها حمایت نکنیم موجب 
ســلب اعتماد آنها از نظام سلامت خواهد شد که 

عوارض زیادی به همراه دارد.

اردشــیر گراوند گفت: در کشــورهای اسلامی که زنان فقط 
می توانند گردی صورت خود را نشان دهند، میزان عمل های 
جراحی چندین برابر کشورهای دیگر است و این رقم نیز روز 

به روز در حال افزایش است.
برنا نوشــت: طبق نوشــته نشــریات و اخبار آمارعمل های 
جراحی زیبایی در بســیاری از کشــورهای جهان روندی رو 
به رشد داشــته  اســت و از آمریکا، ژاپن، کره و استرالیا نیز 
خبر رســیده که درصد مراجعه به کلینیک های زیبایی بسیار 
بالا رفته و افراد در صدد هســتند که این دوران را به دوران 
طلایی رســیدن به چهره ایده آل خود تبدیــل کنند. برخی 
علت این افزایش را وجود محدودیت ها و دورکاری دانســتند 
و عــده ای هم افزایش آن را به زدن ماســک ارتباط دادند و 
معتقدند از آنجایی که با انجام بســیاری از جراحی ها زیبایی 
باید از ماســک استفاده کرد الان بهترین فرصت برای انجام 
آن عمل هاست اما باید دید اعداد و ارقام جراحی ها زیبایی در 
ایران هم افزایش پیدا کرده است؟ دلیل افزایش جراحی های 

زیبایی بین خانم های ایرانی چیست؟
اردشیر گراوند، پژوهشگر اجتماعی و جامعه شناس با اشاره به 
دلیل افزایش جراحی های زیبایی در کشــورمان گفت: وقتی 
نوع نگاه و تفکر سیستم فرهنگی یک جامعه معطوف به مغز 

انسان ها باشد افراد به سمت کتاب، سینما، تئاتر و موضوعات 
فرهنگی کشیده می شوند، وقتی سیستم فرهنگی دل افراد را 
معیار ارزش قرار  دهد، افراد به سمت مسلک عارفانه می روند 
اما گاهی سیستم فرهنگی جامعه از این ارزش های پایه خود 
غافــل می شــود و فقط به جیب، پول و ظواهــر افراد توجه 
می کند که در این صورت افراد هرکاری می کنند تا زیباترین 
فرد باشــند چون افراد دیگــر جامعه زیبا هســتند و اصلا 
نمی توان زشــت بود بنابراین به سمت جراحی های زیبایی، 
اســتفاده از محصولات آرایشــی، لباس های مد و... کشیده 

می شوند و زیباتر بودن تبدیل به رقابت بین آنها می شود.
وی افزود: در این وانفسا دو کشش زور می زنند؛ یکی جهان 
بازار و گردش پول اســت و دیگــری ارزش های اخلاقی و 
انســانی که در حال حاضر در کشــور ما زور بازار، تبلیغات و 
گردش پول چربیده و توانسته موفق شود به همین دلیل زنان 
و حتی مردان دنبال زیباتر شدن هستند و برای رسیدن به آن 

پول هنگفتی نیز خرج می کنند.
گراوند تاثیــر کرونا بر افزایش جراحی های زیبایی را رد کرد 
و ادامــه داد: بــه اعتقاد من کرونا هیــچ تاثیری در افزایش 
جراحی های زیبایی ندارد و اینکه گفته می شود افراد دورکار 
هستند، کارشــان کمتر است، از ماسک استفاده می کنند و... 

عامل اصلی افزایش جراحی های زیبایی در ایران نیســت و 
مشــکل اصلی در ارزش های جامعه است که فقط ظواهر و 
زیبایی ها را نشانه گرفته است وگرنه اگر بخواهیم به اوضاع 
و احوال کرونا در کشور نگاه کنیم اتفاقا بسیاری از خانواده ها 
دچار مشکلات اقتصادی فراوانی شدند و عده زیادی کارشان 
را از دســت دادند و اوضاع و احوال روانی شان خوب نیست 
پس کرونا بهانه خوبی برای افزایش جراحی ها زیبایی نیست 

و نمی توان به آن تمسک جست.
این جامع  شــناس تصریــح کرد: یک جامعــه با 90 درصد 
باســوادی چرا باید آنقدر در بند دماغ، پوست، لب، لباس و.. 
باشــد؟ واقعیت این اســت که ما هرچقدر برای آماده سازی 
فرزندانمان هزینه کردیم آن را دور ریختیم چون ارزش های 
کنونی جامعه نیز مقهور بخش ظاهری شــده که تبلیغات در 
این خصوص تاثیــر انکارناپذیری دارند و برندها برای اینکه 
محصولات زیبایی و آرایشــی خود را بفروشند از هر طریقی 
بــرای تبدیل کردن زیبایی و ظاهر به ارزش تلاش می کنند 

که گویا موفق هم بودند.
وی خاطرنشــان کرد: بنده آمار دقیقی از میزان جراحی های 
زیبایی ندارم اما همه ما به چشــم می بینیم کاشــت ناخن، 
کاشت مو، بوتاکس، عمل بینی، پروتز لب و... چقدر افزایش 

پیدا کرده و دیگر یک نفر نیســت کــه یکی از این کارها را 
نکرده باشــد درواقع تعداد اقدامــات زیبایی به درصد دور از 
انتظاری رسیده و این نشان می دهد ما در کارهای فرهنگی 

و اجتماعی موفق نبودیم.
گراونــد با تاکید بر رابطه کشــورهای اســلامی و افزایش 
جراحی های زیبایی در آن ها گفت: صد در صد در کشورهای 
اسلامی که زنان فقط می توانند گردی صورت خود را نشان 
دهند، میزان عمل های جراحی چندین برابر کشورهای دیگر 
اســت و این رقم نیز در حال افزایش اســت چون زنانِ این 
کشــورها مجال نشان دادن اعضای دیگر بدن خود را ندارند 
و ســعی می کنند صورت خود را به زیباترین شــکل ممکن 

دربیاورند و به نمایش بگذارند.
این پژوهشگر اجتماعی با بیان اینکه »عمل های جراحی در 
ایران مرضی شده است« تاکید کرد: هرچیزی که از ظرفیت 
و فضــای فرهنگی خود بالا برود تبدیل به مرض می شــود 
ماننــد چربی خون کــه وقتی از اندازه مشــخص خود بالا 
می رود، مرض می شود بنابراین به اعتقاد من حجم عمل های 
زیبایی آنقدر در ایران بالاست که دیگر تبدیل به مرض شده 
و بدتر اینکه بین تحصیلکرده ها رســوخ پیدا کرده است که 

این موضوع من را نگران می کند.

کارتن خواب ها و افزایش مراجعه آن ها 
به اقامتگاه های شبانه

بیشترین  داشتن  با  مشهد، 
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در  حاشیه نشــین  تعداد 
کشور وضعیت متفاوتی 
به سایر شهرها  نسبت 
دارد. درواقع از آنجا که 
تعداد زیادی حاشیه نشیسن 
در این شهر وجود دارد به 
اقتصادی  وضعیــت  دلیل 
گرایش  احتمال  نامناسب، 
افــراد به اعتیاد و به دنبال 
آن کارتن خوابــی افزایش 
می یابد. از سویی دیگر شرایط کرونا و طولانی 
شــدن حضور این بیماری در کشــور و جهان 
موجب شده شــرایط برای این افراد خطرناکتر 
شــود. چراکه کارتن خوابی منجر می شود افراد 
بدون توجه به پروتکل های بهداشــتی رفتاری 

خطرآمیز داشته باشند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« بر اســاس 
آماری که اخیرا بهزیســتی خراســان رضوی 
ارایه کرده تعداد معتادان متجاهر در شهرستان 
مشــهد به  6 هزار نفر رســیده اســت. سوال 
اینجاســت که با توجــه به چنیــن وضعیتی 
شهرداری و بهزیســتی هر کدام چه تدابیری 
برای ســاماندهی این افــراد در نظر گرفتند؟ 
در این راســتا حمیدرضا پوریوســف، مدیرکل 
بهزیستی خراســان رضوی در مورد وضعیت 
اقامت گاه های گذری در مشهد اظهار می کند: 

از مجموع 100 مرکز اقامتی موجود در اســتان 
35 مرکز در مشــهد فعال است. مراکز گذری 
مختص بانوان واقع در بلوار توس اســت و در 
حال حاضر نیز بــه فعالیت خود ادامه می دهند، 
اما به دلیل شــیوع ویروس کرونا حضور زنان 

متجاهر در مرکز محدود شده است.
افزایش مراجعه کارتن خواب ها به 

سرپناه های شبانه
وی با بیان اینکه »دو مرکز از مجموع شلترها 
و ســرپناه های شــبانه در مشــهد مخصوص 
بانوان اســت که از ســاعت 8 شب تا 5 صبح 

پذیرش دارند و خدمات ارایه می کنند« تشریح 
می کند: معمولًا در فصول ســرد سال مراجعه 
به شــلترها بیشتر می شود، ولی خدمات در این 
مراکز تابع فصل نیســت و در تمام فصل های 
ســال به خاطر مراجعات روزانه پذیرش داریم. 
نکته اینجاســت کــه در حال حاضــر به دلیل 
عدم فعالیت اقامتگاه های وابســته به دانشکده 
علوم پزشکی، مراجعه به مراکز بهزیستی بیشتر 

از قبل شده است.
بــه گفته وی، افراد در اقامتگاه های مخصوص 
کارتن خواب ها با حکم قضایی پذیرش می شوند 
و تا یک ســال در آنجا اقامت خواهند داشت. 
یکــی از مراکز دایمی نگهداری کارتن خواب ها 
در مشــهد به عنوان مــاده 16، مرکز اکبرآباد 
است. همچنین مرکز کارتن خواب های موقتی 
که در فصل  سرد با کمک شهرداری جمع آوری 
شــدند واقع در خیابان کوشش است که حدود 

195 نفر در آنجا حضور دارند.
همه کارتن خواب ها قابل درمان نیستند

پوریوســف درباره مدت اقامت افــراد در این 
مراکز توضیح می دهــد: افراد به مدت پنج ماه 
یا بیشــتر در این مراکز حضور دارند. در یکی 
از بخش هــای مراکز اقامتی و درمان این افراد 
تحت درمان قرار می گیرنــد. تعدادی از آن ها 
_در صورت داشــتن ظرفیت لازم_ توســط 
مددکاران شناســایی شده و به خانواده هایشان 
بازگردانده می شــوند. درواقع تمامی این افراد 

قابل درمان نیســتند. هدف ما این اســت که 
وقتــی از این مراکز بیــرون می روند وضعیت 

بهتری داشته باشند.
وی تشــریح می کنــد: افــراد در مدتی که در 
ایــن مراکز حضور دارند تعدادی درمان شــده 
و تحویــل خانواده می شــوند. همچنین فرایند 
اشــتغال و جامعه پذیری آن ها انجام می شود تا 
با خیال راحت از این مراکز خارج شــوند. قطعأ 
در مراکز بانوان، خدمات درمان و بهداشت بهتر 

انجام می شود.
مدیر کل بهزیســتی خراسان رضوی در مورد 
نظــارت بر این افراد در بیــرون از مراکز بیان 
می کند: در حال حاضر برای مراکز توانمندسازی 
و جامعه پذیــری خاص بانــوان مجوز دریافت 
کردیم و به زودی در استان راه اندازی می شود. 
اقدامات حمایتی  این مراکز مخصوص  درواقع 
لازم پــس از خروج بانوان بازپروری شــده از 
اقامتگاه هــای مــاده 16 اســت. درواقع افراد 
می توانند پس از خــروج از اقامتگاه های تحت 
نظارت بهزیســتی برای دریافت خدمات بیشتر 

به این مراکز مراجعه کنند.
وی می افزاید: به طور کلی خانم های بازپروری 
شــده در مراکز اقامتی ماده 16 پس از خروج 
از آن به مراکز شــلتر معرفی می شوند تا جای 
خواب داشته باشند. کسی که قصد دارد از مواد 
مخدر اســتفاده کند در شــلترها به آن ها مواد 
مخدر قانونی یا متادون داده می شــود تا کمتر 

آسیب ببینند.
به گفته پوریوســف، با توجه به ورود دادستان، 
شــهرداری، شــورای هماهنگی مبارزه با مواد 
مخدر و ... در این مسأله و با توجه به موافقتی 
که استاندار از دبیر کل ستاد مواد مخدر دریافت 
کرده است ظرفیت پذیرش معتادان متجاهر را 
در دو ماه آخر امســال و ســال آینده به 6 تا 7 
هزار نفر افزایش یابد. این اقدام باعث می شود 
که اکثر افراد کارتن خواب مشهد در این مراکز 
اقامتی پذیرش شــوند که در فصل های  سرد 
در بیرون و مکان های پر آســیب حاشیه شهر 

نباشند.

افراد در مراکز 

متجاهر و کارتن خوابی 

با حکم قضایی پذیرش 

می شوند و در حال 

حاضر تا یک سال در 

آنجا اقامت خواهند 

داشت
با توجه به موافقتی 

که استاندار از دبیر 
کل ستاد مواد مخدر 
دریافت کرده است 
ظرفیت پذیرش معتادان 
متجاهر در دو ماه آخر 
امسال و سال آینده به 
6 تا ۷ هزار نفر افزایش 
یابد
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آموندسن
»حدسم راجع به خانه  واقع در آموندسن 
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درست بود. من را برای شام برد همان 
جــا. یــک روز در راهــرو بــه هم 
برخوردیــم، ظاهراً مــن را که دید، 
همان لحظه تصمیم گرفت دعوتم کند 
به شام. لابد یادش افتاده بود به من قول 
داده راجع بــه برنامه ی تدریس صحبت 

کنیم.«
نویســنده این داستان آلیس مونرو نویسنده ی معروف کانادایی و برنده ی 
جایزه ی نوبل ادبیات ســال 2013 و جایزه ی ادبی بوکر در ســال 2009 
اســت. بعضی از آثار ترجمه  شــده ی او عبارت اند از: گریزپا، رؤیای مادرم 

و دستمایه ها.
آموندســن کتابی اســت از آلیس مونرو با ترجمه ی بهار اکبریان که در 80 صفحه و توسط 

انتشارات افق  به چاپ رسیده است.

همراه با جشنواره فیلم فجر در مشهد
جعفر مرواریــد در خصوص نظارت 
بــر پروتکل ها در جشــنواره فجر 
گفت : نظارت ناظران ما و همچنین 
بازرســی  ناظران  معاونت هنری و 
در کنــار عوامل ســینما بر رعایت 
پروتکل هــای  بصــورت جدی و 
کافی خواهد بود.به گزارش روزنامه 
»صبح امروز« مدیر کل فرهنگ و 

ارشاد خراســان رضوی در خصوص شرایط برگزاری جشنواره گفت : این جشنواره که از 15 
بهمن آغاز شــده و تا 22 بهمن ادامه خواهد داشــت، عمدتا در دو ســیانس 15 و 18 برگزار 
می شــود و سینماهای ســیمرغ، آفریقا، هویزه، ویلاژتوریست، اطلس و گلشن به کاروان 18 
جشــنواره فجر پیوســتند.وی با ابراز رضایت در خصوص رعایت پروتکل های بهداشتی در 
مدت اجرای جشنواره افزود: خوشبختانه در چند روز گذشته شاهد رعایت کامل پروتکل های 
بهداشتی بودیم و با توجه به حساسیت سلامت مردم که برای ما و اصحاب سینما در اولویت 

می باشد، از دوستداران سینما و مردم تقاضا داریم که پروتکل ها را کاملا رعایت کنند. 
مروارید در رابطه با اســتقبال فیلم دوستان بیان کرد: سیانس 18 نسبت به سیانس 15 دارای 
اســتقبال چشم گیری بوده اســت، البته با توجه به وضعیت حاکم بر تولید و شرایط کرونا به 
نظر می رســید فیلم های امسال نسبت به سال های گذشته قوی نباشد، اما خوشبختانه همان 
طور که خودم شــاهد بوده و تجربه کردم فیلم های خوبی را شــاهد خواهیم بود .مروارید در 
جهت حوزه فعالیت جشــنواره در این مدت گفت: فعالیت جشنواره در روزهای گذشته دارای 
گفتمان های اجتماعی، آســیب های فرهنگی، گفتمــان دفاع مقدس و ملودرام های اجتماعی 
بوده است.مدیر کل فرهنگ و ارشاد خراسان رضوی  ابراز امیدواری کرد: جشنواره امسال که 
ویژگی منحصر به فردی برای حضور دارد و باید رعایت پروتکل های بهداشــتی را در فضای 
فرهنگی و هنری مشــهد مقدس نهادینه کنیم تا الگویی برای کشــور باشد که بدین وسیله 

می توان از اقتصاد هنر حمایت کرد و هم از تفکر جوانان در این راه حمایت صورت گیرد. 
وی تصریح کرد: امیدوارم همان طور که در دفاع مقدس به کمک اصحاب ســینما آمدند و 
ســینما را تنها نگذاشتند، حالا هم که درگیر جنگ ســلامت هستیم سینما را تنها نگذارند و 

شاهد حفظ سلامت، به عنوان شعاری مهم در زمان اکران فیلم ها باشیم.

جشنواره موسیقی فجر مجازی برگزار می شود
اجراهای ســی و ششمین جشنواره 
موســیقی فجــر 28 بهمــن تا 3 
اســفندماه مجازی برگزار می شود.

به گــزارش روزنامه»صبح امروز« 
و به نقل از روابط عمومی ســی و 
فجر،  موسیقی  ششمین جشــنواره 
اجراهــای ســی وششــمین دوره 
جشنواره موســیقی فجر در فضای 
مجازی پخش می شــود.با توجه به 

شرایط بیماری کرونا و محدودیتهای حضور مخاطبان در سالنهای اجرای موسیقی و به جهت 
همراهی با مصوبات ستاد ملی کرونا ، با تصمیم ستاد سی و ششمین جشنواره موسیقی فجر، 
اجراهای این دوره جشــنواره مجازی پخش میشود.وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز فضای 
مجازی را بســتر مهمی برای حوزه موســیقی خواند و برگزاری جشــنواره موسیقی فجر در 
فضای مجازی یک نقطه عطف و تجربه ای در این دوره است. برهمین اساس ضبط اجرای 
گروههای حاضر در جشــنواره با رعایت پروتکلهای بهداشتی براساس جدول زمانبندی  آغاز 
شــده است و بهزودی از سوی دبیرخانه جشــنواره جدول اجراهای سی و ششمین جشنواره 
موسیقی فجر و بسترهای پخش منتشر و معرفی خواهند شد.سی و ششمین جشنواره موسیقی 
فجر در بخش های رقابتی و غیررقابتی 28بهمن تا 3 اســفندماه برگزار میشود و جایزه ترانه، 
جایزه موسیقی و رسانه و نشست های پژوهشی برنامههای دیگر این دوره از جشنواره است.

تشکر از ترامپ برای استعفا از عضویت 
نهاد سینمایی

رئیس انجمن بازیگران آمریکا از »دونالد 
ترامــپ« رئیس جمهور ســابق آمریکا 
برای اســتعفا از عضویــت در این نهاد 
سینمایی تشــکر کرد.به گزارش روزنامه 
»صبح امــروز« و به نقل از واشــنگتن 
پســت، پس از آنکه انجمــن بازیگران 
آمریکا، دونالد ترامپ را به ســبب تهییج 
طرفدارانش درحمله به ساختمان کنگره 

آمریکا به کمیته انضباطی این نهاد ســینمایی دعوت و تهدید به لغو عضویت او کرد، ترامپ 
نیز دســت به کار شد و در نامه ای اســتعفای خود را از عضویت در انجمن بازیگران آمریکا 
اعلام کرد. ترامپ در بخش هایی از نامه استعفای خود آورده است: »گرچه با کار شما آشنایی 
ندارم به حضــورم در فیلم های »تنها در خانه 2«، »زولاندرز«، »وال اســتریت: پول هرگز 
نمی خوابد« و حضور در برنامه های تلویزیونی افتخار می کنم«.او همچنین مدعی شــد که در 
دوران ریاســت جمهوری خود شبکه های خبری کابلی را با استخدام هزاران نفر و اشتغالزایی 
از ورشکســتگی نجات داده و انجمن بازیگران آمریکا را نیز متهم کرد که تنها کارش گرفتن 
حق عضویت ســالانه و پرداختن به سیاست های خطرناک است.ترامپ در نامه خود خواهان 
استعغای فوری خود از انجمن بازیگران آمریکا شد و نوشت که این انجمن تاکنون هیچ کاری 

برای او انجام نداده است!
انجمن بازیگران آمریکا نیز در پاسخی مختصر به استعفای ترامپ نوشت: متشکریم!

این انجمن سینمایی در پی نقش ترامپ در ناآرامی های اخیر آمریکا، رئیس جمهور سابق را 
به حضو در جلسه کمیته انضباطی دعوت کرده بود و اعلام کرده بود که عواقبی از جریمه و 

تعلیق عضویت تا اخراج در انتظار ترامپ خواهد بود.

کافه کتاب

خبر

ایجاد بیش از ۶ هزار شغل با افتتاح ۴۴۹ طرح گردشگری در دهه فجر
معاون توســعه مدیریت وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دســتی گفت: در ایام دهه 
مبارک فجر در راســتای توسعه زیرساخت های 
بخش گردشــگری و حمایت از سیاســت های 
اقتصــاد مقاومتــی، ۴۴9 پــروژه بــا حجــم 
سرمایه گذاری ۴8 هزار و 510 میلیارد ریال در 
دســتور کار قرار دارد که برای 6622 نفر شغل 

مستقیم ایجاد می کند.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
وزارت  اطلاع رســانی  و  روابط عمومــی  از 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی، 
محمد خیاطیان با اشــاره به نامگذاری ســال  
جاری از ســوی رهبــر معظم انقــلاب به نام 
»جهش تولیــد« بیان کرد: باتوجــه به اینکه 
یکی از سیاســت های محــوری دولت تدبیر و 
امید ایجاد اشــتغال پایدار است، این وزارتخانه 
محوله  مأموریت های  و  رســالت ها  براســاس 
نســبت بــه تدویــن برنامه های اشــتغال در 
حوزه های تخصصی خود اقدام کرده و توانسته 
موفقیت هــای بزرگی نیز در این حوزه کســب 

کند.
معاون توســعه مدیریت وزارت میراث فرهنگی 
درباره پرداخت تسهیلات در دولت دوازدهم به 
سرمایه گذاران، علاقه مندان و فعالان این حوزه، 
اظهار کرد: براســاس اذن  رهبر معظم انقلاب 
برای برداشــت یک ونیم میلیــارد دلار از منابع 
صندوق توســعه ملی به منظور ایجاد اشــتغال 
پایدار در مناطق روســتایی و عشایری وزارت 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
گام های مهمی برای جذب این منابع برداشــته 

است.
در حوزه اشــتغال روســتایی، بیش از 16هزار 
طرح  گردشــگری و صنایع دستی با تسهیلاتی 
بالغ بر 10هزار میلیارد ریال در حال اجرا اســت 
کــه این طرح ها برای نزدیک بــه 29هزار نفر 
شغل مســتقیم ایجاد کرده اســت، این اقدام 
پایداری جمعیت در مناطق روســتایی و مرزی، 
مهاجرت معکوس، توســعه مناطق روستایی و 
کمتربرخوردار را در پی داشــته است. 12هزار 
میلیارد ریال از محل منابع صندوق توسعه ملی 
برای اجرای 1۴6 طرح، هزار و 315میلیارد ریال 
از محل منابع اشتغال فراگیر برای اجرای ۴26 

طــرح، 2هزار و 7۴2میلیارد ریال از محل منابع 
رونق تولید برای اجــرای 11۴ طرح و بیش از 
500میلیارد ریال یارانه ســود تسهیلات بانکی 
ازجمله مواردی اســت که در راســتای حمایت 
از  ســرمایه گذاران صنعت گردشگری در دولت 

دوازدهم پرداخت شده است.
از  حمایــت  راســتای  در  گفــت:  خیاطیــان 
ســرمایه گذاران بخش گردشگری در سال 99،  
۴هزار میلیارد ریال تسهیلات از منابع صندوق 
توسعه ملی تأمین اعتبار شــده است. تا کنون 
173 طرح برای دریافت تسهیلات به بانک های 

عامل معرفی شده اند.

در راســتای حمایت از تولید و ایجاد اشــتغال 
براســاس ظرفیت هــا و تبصره هــای قانــون 
بودجه ســال  97، مســاعدت های لازم انجام 
شــده و دراین راســتا مبلغ 13۴میلیــارد ریال 
به عنوان کمک هــای فنی و اعتباری بلاعوض 
بــرای حمایت از بخش هــای میراث فرهنگی، 
ماهیــت  و صنایع دســتی کــه  گردشــگری 
تسهیلات پذیری نداشته و سیستم بانکی حاضر 
به پرداخت تسهیلات به این طرح نبوده اند برای 
ایجاد یا تثبیت اشــتغال مساعدت شده و با این 
اقدام برای  بیش از 2800 نفر شغل ایجاد شده 

است.

معاون توســعه مدیریت وزارت میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی با تأکید بر تداوم 
فعالیت هــا و حمایت ها در راســتای توســعه 
گردشگری کشور به پروژه های در حال ساخت 
اشاره کرد و گفت: در حال حاضر در سطح کشور 
2 هزار و 527 پروژه انواع تأسیسات گردشگری 
توســط بخش خصوصی در حال اجراست که 
212 پروژه دارای پیشــرفت فیزیکی بالای 90 
درصد دارند که براساس برنامه ریزی های انجام 
شده پیش بینی می شــود تا پایان دولت تدبیر و 

امید به بهره برداری برسند.
او در خصــوص طرح هــای در دســت اقدام 
در وزارت میــراث فرهنگی گفــت: برای رفع 
مشــکلات ســرمایه گذاران که عمدتا ناشی از 
افزایش قیمت هاست، اقدامات حمایتی همچون 
پیگیری از هیات دولت برای پرداخت تسهیلات 
ســرمایه در گردش از منابع صندوق توســعه 
ملی به طرح های بخش گردشــگری، پرداخت 
تسهیلات متمم تکمیلی و افزایش طول دوران 
مشــارکت و همچنین تنفس و فروش اقساطی 
تســهیلات بخش گردشــگری در دستور کار 

وزارتخانه قرار دارد.
خیاطیان تصریح کرد: براســاس بررســی های 
انجام شــده و پیش بینی کارشناسان مطالعات 
اقتصادی، به نظر می رســد در دوران پساکرونا 
تقاضای زیادی برای افزایش ســفر و توســعه 
این بخش را شــاهد باشیم و بخش گردشگری 
نســبت به ســایر بخش های اقتصادی از روند 
روبه رشد بیشتری برخوردار شود که لازم است 

برنامه ریزی های لازم از هم اکنون انجام شود.

از آرمان درویش تا پردیس پورعابدینی؛

چهره های تازه شبکه نمایش خانگی ستاره می مانند؟
بازار شــبکه نمایش خانگی در سال جاری 
رو به پایان، گرم و پرهیاهو بود و سازندگان 
سریال های این شبکه به معرفی چهره های 
متعــدد و جدیدی در دنیای فیلم و ســریال 
پرداختنــد. مصــداق این موضــوع حضور 
آرمان درویــش در»ملکه گدایان«، پردیس 
پورعابدینی در »آقــازاده« و تعدادی بازیگر 
جوان در نقش های مکمل »قورباغه« است. 
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از هنر آنلاین، در تعطیلی ســینماها و رکود 
حاکم بر ســالن ها، در غیبت ســریال هایی 
که مثل گذشــته بتوانند خیابان ها را خلوت 
و مردم را ســرگرم کننــد، اغلب مخاطبان 
ســینما و تلویزیون پای سریال های شبکه 
می نشــینند. ســریال هایی  خانگی  نمایش 
که به دلیل آزادی نســبی حاکم بر شــبکه 
نمایش خانگی نشــان دهنده روابط، فضاها 
و مناسباتی هســتند که در تلویزیون غایب 
و برای تماشــاگران این ســریال ها جذاب 
اســت. البته در میان این سریال ها، »ملکه 
گدایان« می توانست از تلویزیون هم پخش 
شود، اگرچه ساختار آن از سطح فعلی سریال 
سازی در تلویزیون بالاتر است، اما قواعد و 
ممیزی در آن رعایت شــده و مشکلی برای 

پخش از تلویزیون ندارد.
رعایت قواعد ممیزی  با الگوبرداری از 

سریال های ترکی
در ســال های اخیر اغلب تولیدات شــبکه 
نمایش خانگی سریال های ترکی را الگو قرار 
داده اند و می کوشند با رعایت قواعد ممیزی  
به حال و هوای آن سریال ها که در ایران و 
منطقه پربیننده هستند نزدیک شوند. روابط 
عاشــقانه پر چالش، خیانت، نمایش زندگی 
لوکس و پر زرق و برق و نزدیک شــدن به 
خطوط قرمز در اغلب این ســریال ها تکرار 
می شــود، البته که بازی بــا این تم ها لزوما 
به تولید آثاری بــاارزش، قابل توجه و حتی 

پرتماشاگر ختم نشده است.

بازیگــران، یکی از مهمتریــن بخش های 
سریال های شــبکه نمایش خانگی هستند. 
چهره های محبوب و ســتاره های بســیاری 
در این ســال ها بــا دریافت دســتمزدهای 
کلان مقابل دوربین این ســریال ها رفته اند. 
از شــهاب حسینی و ترانه علیدوستی تا لیلا 
حاتمی و هدیه تهرانــی. گویی نه گفتن به 
این پیشــنهادهای مالی وسوسه کننده ساده 

نبوده است.
وقتی پای ستاره ها به ماجرا باز می شود

زمانی که ســریال »شهرزاد« به کارگردانی 
حسن فتحی ســاخته شــد، حضور شهاب 
حســینی و ترانه علیدوســتی در نقش های 
اصلی این داستان عاشقانه اتفاقی بزرگ بود. 
برگ برنده ای که در کنار قصه جذاب باعث 
دیده شدن این سریال محبوب شد. سال های 
بعد از »شهرزاد« تقریبا هر سال پای تعدادی 
از ستاره های سینما به سریال های تولید شده 

در شبکه نمایش خانگی باز شد.
حضور لیلا حاتمی در »نهنگ آبی« با توجه 
به جنــس انتخاب ها و گزیــده کاری این 
بازیگر، برای دوستداران پرشمار او غیرقابل 
پیش بینــی بود، اما حاتمــی در میانه راه از 
آن پروژه انصراف داد و بازی اش در نقشــی 
متفاوت، کامل نشد. ساعد سهیلی و ویشکا 
آسایش هم نقشــی متفاوت در این سریال 
بازی کردند که از نظر دور ماند. تیم بازیگری 
»نهنگ آبی« )فریدون جیرانی( می توانست 
این ســریال را پرمخاطب و پرفروش کند، 
اما پیچیدگی های داســتان و قصه تو در تو 
و پرشخصیت برای تماشاگر عام قابل درک 
نبود، شــاید این موضوع باعث شد »نهنگ 
آبی« کــه روی کاغذ بخــت بالایی برای 
تبدیل شدن به ســریالی پرفروش را داشت 

در جذب مخاطب، شکست بخورد.
بازگشت تهرانی با نقش زنی مقتدر

حضــور مریلا زارعــی و محمدرضا فروتن 
در »مانکن« به دیده شــدن این ســریال 

کمک کرد. جنس کار حســین سهیلی زاده 
بیشــتر تلویزیونــی بود و پر ســوز و گداز، 
اما در آن ســریال هم، بــازی مریلا زارعی 
بیش از دیگر بازیگرها به ذهن ماند. اتفاقی 
که برای ســریال »دل« هــم افتاد، در این 
ســریال هم مرکز توجه حامد بهداد بود. در 
میان بازی های ضعیف و زیر اســتاندارد آن 
مجموعه، یکتا ناصــر و حامد بهداد تلاش 

کرده بودند واقعی و قابل باور باشند.
در ســریال پربازیگر و جــذاب »هم گناه« 
)مصطفــی کیایی( مجموعــه ای از بهترین 
بازیگرهــا حضــور دارنــد، اما ســتاره این 
ترکیب، هدیــه تهرانی و پرویز پرســتویی 
هستند. بازگشت تهرانی با نقش زنی مقتدر 
و مســتقل، محبوبیت ســتاره دهــه هفتاد 
را دوبــاره به یادمــان آورد. بازیگری که با 
نقش زیبا فخری ثابت کرد، مثل هر بازیگر 
بزرگ دیگری می تواند از نقشــی معمولی، 
یک شخصیت به یادماندنی خلق کند. سارا 
بهرامی در »کرگــدن«، هدی زین العابدین 
در »رقص روی شیشه« و میلاد کیمرام در 
»ممنوعه« نقش آفرینی های فراتر از حد و 
اندازه این سریال ها داشتند. باران کوثری و 
محمدرضا غفاری در »ملکه گدایان« جذاب 
هســتند و نوید محمــدزاده در »قورباغه« 
تصنعی و پایین تر از انتظار. صابر ابر و سحر 
دولتشــاهی اما، نقش های دشوارشان را به 
شکلی کم ایراد بازی می کنند و روی بیننده 

تاثیر می گذارند.
چهره های تازه از راه می رسند

اگرچــه ســتاره ها و چهره هــای محبوب 
ضامن فروش و دیده شــدن ســریال های 
شبکه نمایش خانگی هســتند اما بازیگران 
جــوان هم با این ســریال ها معرفی و دیده 
شــده اند. مارال بنی آدم بازیگر سینما و تئاتر 
پیــش از »هم گناه« هم مقابل دوربین رفته 
بود اما نقش ســارا باعث دیده شدن او شد. 
نقش دختــری جوان از طبقه مرفه که قوی 

و بااقتدار اســت و بیش از دیگر جوان های 
خانواده صبوری به حرفه خانوادگی پایبندی 
دارد. سارا در پی شکست رابطه عاطفی اش، 
به پیمان )پدرام شــریفی( نزدیک و نقشش 
پررنگ تر می شــود. بنی آدم در کل سریال، 
حضوری قابل قبول دارد و شــخصیت سارا 
را دوست داشــتنی کرده است. ویژگی های 
ظاهری او هم مناســب تصویری است که 
از ســارای منطقی و معقول داریم. سارایی 
که ناخواســته درگیر بحرانــی بزرگ و تلخ 

می شود.
استعدادی تازه کشف شده برای سینمای 

ایران
یکی از قصه های جذاب ســریال، ماجرای 
هدیه )ســاقی حاجی پــور( و فرهاد )مهدی 
پاکدل( اســت، حاجی پــور بازیگری جوان 
است که آهسته آهســته و با پررنگ شدن 
شــخصیت هدیه در قصه دیده شــد و در 
میان انبوهی بازیگر حرفه ای و بازی خوب، 
به چشــم آمد. حاجی پور در سنی است که 
ســینمای ایران بازیگر در آن مقطع سنی، 
کم دارد. اغلــب چهره های جوان و تازه کار 
کم اســتعداد و تربیت یافته سینمای تجاری 
هســتند و خیلی زود از کانــون توجه خارج 
می شــوند. حاجی پور چهره ای معمولی دارد 
که بــا معیارهای ســینمای تجاری، جذاب 
نیست اما توانســته نقش هدیه، دختری از 
طبقه فرودست اما مصمم و با رویایی بزرگ، 
را خوب بازی کند. او خامی و شیدایی هدیه 
را برایمان عینیت بخشــیده و اســتعدادی 
تازه کشــف شده برای سینمای ایران است. 
اســتعدادی که انتخاب های بعدی اش مسیر 

بازیگری او را شفاف تر خواهد کرد.
پورعابدینی مسیر پارسا را می رود؟

پردیــس پورعابدینی بازیگر جوان ســریال 
»آقــازاده« )بهرنگ توفیقــی( که پیش از 
این در چنــد نمایــش روی صحنه رفته و 
از تئاتر آمده چهره ای اســت که این روزها 

بیش از بقیه بازیگرهای این ســریال دیده 
شد. بازیگری که در مدتی کوتاه، نشان داد 
انتخاب درســتی برای نقش راضیه اســت. 
تیــم حامد عنقا و بهرنــگ توفیقی پیش از 
این، ریحانه پارســا را کشف کرده بودند که 
این روزها، چهره پرحاشــیه ای اســت. باید 
دید پورعابدینی مســیر پارســا را می رود یا 
بازیگری، از جنسی دیگر را انتخاب می کند.

بازیگران جوان و موضوع دیده شدن
یکــی از ســریال های مهم شــبکه نمایش 
خانگی در ســالی که به انتها نزدیک می شود، 
»قورباغه« به کارگردانی هومن سیدی است. 
سریالی که نوید محمدزاده ستاره این روزهای 
ســینما و تئاتــر، در آن نقش اصلــی را بازی 
کرده و حواشــی زیاد دربــاره تولید این پروژه 
و دســتمزدهای کلانــی که بــه بازیگرانش 
پرداخت شــده، بســیار خبرســاز بوده است. 
»قورباغــه« بازیگری جــوان دارد که با این 
سریال بیشتر دیده خواهد شد، فرشته حسینی 
کــه در فیلم های »رفتــن«، »هفت و نیم« و 
»سونامی« بازی کرده همبازی ستاره های این 
سریال است. حســینی تا به حال حضورهایی 
قابل قبــول در فیلم هایی کمتر دیده شــده، 
داشته، اما در »قورباغه« در نقش خواهر نوری 

)نوید محمدزاده( بیشتر دیده خواهد شد.
چهره خوش قیافه و جدید

آرمان درویــش جوانی خوش قیافه اســت 
که چند فیلم ســینمایی بازی کــرده اما با 
»ملکه گدایان« شــناخته شده است. نقش 
البرز، جوان ازفرنگ برگشته و آراسته لباسی 
مناســب برای این بازیگر اســت که صدا و 
لحــن خوبی دارد و در این ســریال بیش از 
تجربه هــای قبلی دیده می شــود. ســیدی 
هــر چقدر در اســتفاده از نویــد محمدزاده 
در »قورباغــه« ناموفق اســت، در معرفی 
بااســتعداد موفق نشان می دهد؛  بازیگرانی 
بازیگر نقش مامــور پلیس، جوانی که نقش 

دوست معتاد صابر ابر را بازی کرد و...
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در دهه فجر صورت می گیرد؛

رونمایی از تمثال شهید صیاد شیرازی در 
توس5۳ 

شهردار منطقه دو مشهد گفت: از تمثال 
شهید صیاد شیرازی در دهه مبارک فجر 
رونمایی خواهد شــد. به گزارش صبح 
امروز، حجت فرقانی اضافه کرد: در چند 
روز آینده از تمثال شهید صیاد شیرازی 

بین توس51و 53رونمایی خواهد شد.
وی اضافه کرد: این طرح با مشــارکت 
معاونت فرهنگی هنری سازمان فرهنگی 
اجتماعی شــهرداری مشهد برگزار شد. 
فرقانی در خصوص ویژگی های این اثر 

گفت: عرض این تمثال 21 و ارتفاع آن 30متر است و در کل 600متر مربع است.  شهردار منطقه 
دو مشــهد ادامه داد: روند اجرایی این اثرهنری یک ماه به طول انجامیده و طراح و مجری آن 

عمار سالخورده حقیقی است.

بخشودگی جرایم تخلفات تاکسیرانان
 تا 22 بهمن

مدیر عامل ســازمان مدیریت و نظارت 
بر تاکســیرانی شــهرداری مشــهد از 
بخشودگی جرایم تخلفات تاکسیرانان تا 

22 بهمن ماه خبر داد . 
به گــزارش صبح امــروز، احمد محبی 
در این خصوص گفت: به مناسبت ایام 
الله دهه مبارک فجر و پیروزی انقلاب 
اسلامی طرح بخشــودگی کلیه جرایم 
مدیره  به هیئت  تاکســیرانان  تخلفات 
سازمان ارائه و مقرر شد تاکسیرانانی که 

تا 22 بهمن نسبت به تعیین تکلیف جرایم تخلفات معوق خود اقدام کنند، فقط مبلغ اولیه تخلف 
از آنها اخذ شود. 

وی افزود: طبق آئین نامه انضباطی ســازمان تاکســیرانی مصوب شورای اسلامی شهر مشهد 
مصوب 1396 مبلغ تخلفات تاکسیرانان بعد از گذشت 3 ماه از پرداخت نشدن مبلغ تخلف به 2 
برابر افزایش می یابد و به ازای هر 3 ماه دیگر 20 درصد به مبلغ اولیه تخلف اضافه خواهد شد.

محبی ادامه داد: تاکســیرانان محترم می توانند تا 22 بهمن با مراجعه به شــرکت های کارگزار 
نسبت به پرداخت اولیه مبلغ تخلف خود اقدام کرده و از بخشودگی این طرح استفاده کنند.

 ایجاد ۱5هزارمترمربع فضای سبز 
در میدان کشاورز

شهردار منطقه دو مشهد گفت: عملیات 
اجرایی ایجاد 15 هزار متر فضای سبز در 
میدان کشاورز»مصالح فروشان« درحال 
انجام است که از پیشرفت 9۴درصدی 

برخوردار است.
به گزارش صبــح امروز، حجت فرقانی 
در این خصوص افــزود: میدان مصالح 
فروشان در انتهای معبر خیابان طرحچی 

قرار دارد. 
وی بــا بیــان اینکــه در ایــن پروژه 

15هزارمترمربع فضای سبز در میدان مصالح فروشان بلوار کشاورز ایجاد خواهد شد، اظهارکرد: 
این اقدام در راستا خدمت رسانی به شهروندان ساکن در محلات حاشیه ای منطقه، فراهم کردن 

فضای سبز مناسب و همچنین افزایش سرانه فضای سبز انجام شده است . 
فرقانی تصریح کرد: هزینه اجرای این پروژه بیش از 3۴ میلیارد ریال پیش بینی می شود که درآن 

مخزن بتنی 200 متری و اجرای آبیاری تحت فشار نیز اجرا می شود.
وی در ادامه به کاشت گونه های گیاهی مقاوم به کم آبی در فضای سبز این میدان اشاره کرد و 
گفت: گیاهان پوششی فرانکینیا، پنج انگشتی و گل های دائمی مانند یوکا، رز هفت رنگ، درخت 
و درختچه شــامل نارون، توت پیوندی، سرو نقره ای، یاس زرد، به ژاپنی و ... از جمله گیاهانی 

هستند که در این میدان کاشته خواهند شد. 

رییس اداره راه و شهرسازی گناباد و بجستان خبر داد:

 بازگشت ۱2۰۰ مترمربع از اراضی دولتی
 به بیت المال 

رییس اداره راه و شهرسازی شهرستان گناباد و بجستان از انجام یک عملیات رفع تصرف اراضی 
ملی به ارزش 2 میلیارد و ۴00 میلیون ریال خبر داد.

به گزارش صبح امروز، حســین ناطق جنت آبادي با اعــلام این خبر گفت: متصرفین اقدام به 
خاکبرداري و تصرف 1200 مترمربع از اراضی دولتی واقع در پلاک 808 موسوم به اراضي قصبه 
در شهرستان گناباد کرده بودند که طي یک عملیات رفع تصرف فوري نسبت به توقف عملیات 

و رفع تصرف اراضی دولتی اقدام شد. 
وی ارزش تقریبی اراضی رفع تصرف شــده را 2 میلیارد و ۴00 میلیون ریال عنوان کرد و افزود: 
با اقدام به موقع نیروهای پرتلاش گشــت حفاظت اراضی ملی زمین و مسکن راه و شهرسازی 
شهرستان گناباد و بجستان و با حمایت دستگاه قضایی نسبت به توقف عملیات و جلوگیري از 

تصرف اراضي مذکور اقدام شد.
وي خاطر نشان کرد: شــهروندان محترم می توانند در صورت مشاهده هرگونه تخلف و زمین 
خواری با شــماره تلفن ثابت به شــماره 05137650179 و سامانه تلفن گویای ۴ رقمی 1656 
تماس بگیرند و هرگونه دخل و تصرف و یا تعرض و دخالت در اراضی ملی و دولتی را به یگان 

حفاظت استان اعلام کنند. 
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معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شــهرداری مشهد گفت: تقاطع غیر همسطح ابوطالب 
در حال حاضر از حدود82 درصد پیشــرفت فیزیکی برخوردار اســت.به گزارش صبح امروز، 
خلیل الله کاظمی دراین خصوص افزود: پروژه تقاطع غیر همسطح ابوطالب با هدف برقراری 
ارتباط میان بولوار ابوطالب شمالی با بزرگراه شهید چراغچی و همچنین بخش مرکزی شهر، 
هفتم اردیبهشت امسال آغاز شــد.وی اضافه کرد: درحال حاضر بزرگراه شهید چراغچی به 
عنوان یک شریان حیاتی با بولوار ابوطالب به صورت یک سه راهی تقاطع دارد که به وسیله 
دوربرگردان تازه تاسیس غیر همسطح با فاصله مناسب در دوسمت بولوار تکمیل شده است، 
که با اجرای تقاطع غیر همســطح ابوطالب، بخش جنوبی بولوار با عبور از بزرگراه شــهید 

چراغچی به بخش شمالی متصل خواهد شد.وی تصریح کرد: اجرای این پروژه در سهولت تردد و کنترل تبادل ترافیک میان بزرگراه 
شهید چراغچی و بولوار ابوطالب تاثیر بسیار زیادی خواهد داشت وهمچنین دسترسی بولوار ولیعصر به راه جانبی شمالی بزرگراه شهید 
چراغچی و بولوار ابوطالب شمالی را تامین خواهد کرد.کاظمی ادامه داد: پل اصلی تقاطع ابوطالب باعرشه تیرپیش ساخته بتنی به طول 
حدود 187 مترو انجام 5700 مترمربع عملیات خاکی در حال اجرا است.معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک شهرداری مشهد افزود: 
تقاطع غیر همسطح ابوطالب با اجرای پل، فضای سبز، نورپردازی وجابجایی معارض تا اواخراسفند امسال آماده بهره برداری خواهد شد.

معاون مالی و پشــتیبانی شهرداری مشــهد از پایان یافتن مدت تخفیف 2۴ درصدی 
عوارض صدور پروانه و پایانکار ساختمانی در 22 بهمن ماه خبر داد و تاکید کرد که این 

تخفیف به هیچ عنوان قابل تمدید نیست.
به گزارش صبح امروز، رضا خواجه نائینی با بیان مطلب، اظهار کرد: طبق مصوبه شورای 
اسلامی شــهر عوارض ســاختمانی در پرداخت های نقدی از 23 بهمن تا 10 اسفند 

مشمول 20 درصد و از 11 اسفند تا پایان سال مشمول 1۴ درصد تخفیف می شود.
وی با اشــاره به سایر جزئیات طرح تخفیف بهای خدمات و عوارض شهرداری مشهد، 
ادامه داد: عوارض غیرســاختمانی، نظیر عوارض خودرو، کسب و پیشه، بهای خدمات 
پسماند و آتش نشانی مندرج در قبوض عمران و نوسازی شهری و در نهایت عوارض 

توسعه خطوط قطار شهری در صورتی که از طریق سامانه الکترونیکی پرداخت عوارض انجام شود تا 10 اسفندماه همچنان مشمول 
کسر 2۴ درصد به عنوان پاداش خواهد بود.

معاون مالی و پشــتیبانی شهرداری مشهد تصریح کرد: شهرداری مشهد از ابتدای سال 1۴00 برنامه ای برای اعطای تخفیف به 
پرداخت نقدی بهای خدمات و عوارض ندارد.

پیشرفت 8۲ درصدی پروژه تقاطع غیر همسطح ابوطالب  تخفیف ۲4 درصدی عوارض ساختمانی تمدید نمی شود 

رئیس کمیسیون مناطق پیرامونی و کم برخوردار شورای شهر مشهد مطرح کرد:

ایجاد 6 هکتار فضای سبز در گرو تعامل 
آستان و شهرداری 

رئیس کمیسیون مناطق پیرامونی و کم برخوردار 
شورای شهر مشهد گفت: عملیات اجرایی آیلند 
6 هکتاری حدفاصل میدان معراج تا آسایشگاه 
معلولین شــهید فیاض بخش، پــس از توافق 
شهرداری و آستان قدس رضوی، آغاز می شود.
بــه گزارش صبــح امــروز رمضانعلی فیضی 
روز گذشــته  از آیلنــد حدفاصل میدان معراج 
تا آسایشــگاه معلولین شــهید فیاض بخش و 

همچنین توس 55 و 57 بازدید کرد.

فیضی در حاشــیه این بازدید با اشاره به آیلند 
میانــی حدفاصل میدان معراج تا آسایشــگاه 
معلولین شهید فیاض بخش، اظهارکرد: املاک 
این محدوده متعلق به آســتان قدس رضوی 
است و مدیریت شــهری در تلاش بوده تا از 
قبل توافقــات و تعاملات دوطرفــه، زمین را 

تحویل بگیرد.
وی با بیان اینکه طرح این آیلند درحال بررسی 
و مطالعــات آن انجام می شــود تا بتوان آن را 

ســاماندهی کرد، گفت: این آیلنــد، در طرح 
تفصیلی به عنوان فضای سبز دیده شده است.

رئیس کمیسیون مناطق پیرامونی و کم برخوردار 
شــورای شــهر مشــهد افزود: امیدواریم با 
ساماندهی این آیلند، مســائل و تبعات بعدی 
همچون امنیت و حضور مردم به عنوان فضای 
عمومی و دسترسی ها به حداقل ممکن برسد و 
زیرساخت های مناسب ویژه ساکنان و مراجعین 

فیاض بخش فراهم آید.

فیضی خاطرنشــان کرد: مساحت این آیلند 6 
هکتار بوده و عملیات اجرایی آن پس از توافق 
با دستگاه های مرتبط و ذی دخیل قابلیت اجرا 
دارد.وی در ادامه بــه بازدید از توس 55 و 57 
اشــاره داشت و گفت: حدفاصل این دو کوچه، 
زمین محصوری متعلق به آستان قدس رضوی 
قرار دارد که از قدیم تحت عنوان گود کشــتی 

باچوخه منطقه مطرح بوده است.
فیضی افزود: مدیریت شهری درحال پیگیری 

حل مشکلات مالکیتی و حقوقی این موضوع 
از طریق آســتان قدس رضوی است؛ آستان 
قدس می تواند این گود را در قالب ظرفیت های 
تربیت بدنی و ورزشی فعال کند و یا شهرداری 

مشارکت نماید.
رئیس کمیسیون مناطق پیرامونی و کم برخوردار 
شورای شهر مشهد گفت: آسفالت معابر توس 
55 و 57 را هم که جزو مطالبات ســاکنان بود 

که درحال پیگیری آن هستیم.

شهردار منطقه پنج مشهد خبرداد؛

85 پروژه فعال در سطح منطقه
شهردار منطقه پنج مشهد گفت: در حال حاضر 85 
پروژه فعال در سطح منطقه وجود دارد که تا پایان 
ســال بیش از 90 درصد آنان به اتمام می رسد و 
الباقی آن در سال 1۴00 به بهره برداری می رسد.

میلاد مرادنیا در گفــت وگوی ویژه با خبرنگار ما 
اظهار کرد: منطقه پنج به لحاظ جایگاه و موقعیت 
یکی از مناطق در حال توســعه شهر مشهد است. 
این منطقه در شرق مشهد واقع شده و به دو ناحیه 
تقســیم می  شود که ناحیه یک شامل بولوار میرزا 
کوچک خان، بولوار وحدت و امت و ناحیه دو شامل 
محله گلشهر است. 175 هزار نفر جمعیت در این 
منطقه سکونت دارند که 60 هزار نفر از آنان را اتباع 
خارجی تشــکیل می دهند و همشکلی در زیست 

اتباع خارجی و شهروندان شکل گرفته است.
اعتبار منطقه منطقه پنج از 36 میلیارد تومان 

به 220 میلیارد تومان افزایش یافته است
مرادنیا خاطرنشان کرد: در منطقه پنج پروژه های 
ویژه و خاصی در حال اجرا اســت که از جمله آن 
می توان به پروژه »شلوغ بازار« اشاره کرد. شلوغ 
بــازار یک معبر ویژه پیاده راه بوده که از گذشــته 
محل خریــد اتباع خارجی، شــهروندان ایرانی و 
محل تعامل فرهنگی و اتفافات خاص بوده است. 
شهرداری مشهد نیز با شناسایی این ظرفیت طی 
سه سال گذشته پروژه ای تحت عنوان شلوغ بازار 
را تعریف کرده اســت که در حال حاضر طراحی 

جداره و دیواره های آن آغاز شده است.
پیشرفت 90 درصدی پروژه شلوغ بازار

وی اضافه کرد: جداره و دیواره های این شلوغ بازار 
براساس معماری دوره تیموریان که فصل مشترک 
تاریخ ایران و افغانســتان است، طراحی شده و در 
جشنواره »مکزیکوسیتی« نیز جزو ابنیه های برتر 
انتخاب شده است. در حال حاضر این پروژه بیش 
از 90 درصد پیشــرفت فیزیکی داشته و تا انتهای 

سال نهایی می شود.
شــهردار منطقه پنج تصریح کرد: دیواره های این 
شلوغ بازار با لوح های سفالی خشت گلی و نقش 
باستانی آن دوره طراحی شده و محل رفت و آمد و 
تعاملات ویژه را در خود جای می دهد. این پروژه 
با هدف احیا الگو ایرانی- اسلامی مسجد و بازار در 

حال احداث است.

ساماندهی »گود فخار« با هدف حفظ ابنیه 
های تاریخی

مرادنیا اظهار کرد: از دیگر پروژه های منطقه می 
تــوان به گود فخار با مســاحت یک و چهار دهم 
هکتار اشاره کرد که شامل 57 خانه مسکونی است. 
سابقه تاریخی این خانه  ها به زمانی که کوره  های 
آجرسازی وجود داشت، باز می گردد. در حال حاضر 
علاوه بر 57 خانه مسکونی، دو هزار و 100 فضای 

خالی در این گود وجود دارد.
وی افزود: از ابتدای آغاز به کارم شاهد این موضوع 
بوده ام که علی رغم تاکیدات شورای اسلامی شهر 
و مدیریت شــهری، این گود تقریبا فراموش شده 
بــود و تلاش های ما در جهــت تبدیل تهدید به 
فرصت بود. فضاهــای خالی در این گود به محل 

جمع آوری معتادان تبدیل شده بود.
شهردار منطقه پنج بیان کرد: طی پنج ماه گذشته 
این فضای خالی کاملا مســطح و مناسب سازی 
شــده و بدنه و کالبد خانه های مســکونی رنگ 
سطح سه و دو نقاشی سطح یک با موضوع کوره 
های آجر پزی نیز طراحی شــده است. همچنین 
با همکاری معاونت فرهنگی طرح »هر خانه یک 
رنگ« نیز در حال اجرا اســت که ســبب افزایش 

کیفیت بصری می شود.
مرادنیا خاطرنشان کرد: شهردار مشهد نیز بازدیدی 
از این مکان داشتند و اجازه تملک دو هزار و 100 
متر فضای خالی به شهرداری منطقه برای ایجاد 
پارک داده شد که کلنگ زنی این پارک در انتهای 

سال انجام خواهد شد.
وی در خصوص پایلوت قرار گرفتن منطقه پنج در 
موضوع مدیریت بحران، اضافه کرد: این موضوع 
اتفاق خوبی اســت زیرا 70 درصــد منطقه بافت 
فرسوده و 65 درصد جمعیت در این بافت فرسوده 
زندگی می کنند. بنابراین این اتفاق فرصتی برای 
منطقه پنج اســت تا عقب ماندگــی های خود را 
جبران کند و برای آینده نیز برنامه هایی را تدوین 

کند.
ساخت دو سوله بحران در منطقه پنج

شهردار منطقه پنج تصریح کرد: پنج الی 6 برنامه 
در حوزه مدیریت بحران در منطقه تدوین شــده 
است که بخشــی از آن اجرایی و بخش دیگری 

در حال اجرا اســت. ابتدا ساخت دو سوله مدیریت 
بحران در ناحیه یک و دو تعریف شــده است که 
سوله ناحیه یک حدود 50 درصد پیشرفت فیزیکی 
داشته و سوله ناحیه دو تا پایان سال کلنگ زنی آن 

صورت خواهد گرفت.
مرادنیا گفت: قرار است بخشی از مانیتورینگ شهر 
مشهد، پایگاه مدیریت بحران، محل آموزش و انبار 
مدیریت بحران در این سوله ها قرار بگیرد. برای 
خرید تجهیزات حدود دو و نیم میلیارد تومان اعتبار 
به منطقه تفویض شده که در حال حاضر تجهیزات 

خریداری و در منطقه نگهداری می شود.
احداث اولین پد بالگرد در منطقه پنج

وی ادامــه داد: از دیگر اقدامات صورت گرفته می 
توان به طرح »دوام ثامن« اشــاره کرد. دوام ثامن 
بزرگ ترین تشکل مردمی کشور است که در حوزه 
مدیریت بحران در حال شکل گیری است و شهر 
مشــهد و منطقه پنج در این زمینه پیشرو هستند. 
اتفاقات خوبی در این زمینه رخ داده است و آموزش 
ها به صورت محله به محله و خانه به خانه در حال 
انجام است. همچنین اولین پد بالگرد در این منطقه 

احداث شده است.
آسفالت تمامی معابر خاکی منطقه 5 تا پایان 

امسال
شــهردار منطقه پنج در خصوص ساماندهی معابر 
خاکی و کانال های آب گفــت: منطقه پنج پیرو 
مصوبات شورای شهر و نهضت آسفالت، 32 معبر 
خاکی را شناســایی کرده است و مقرر شده است 
تا پایان سال تمامی معابر خاکی موجود در سطح 

منطقه را آسفالت کنیم.
به گزارش صبح امروز میــلاد مرادنیا با بیان این 
مطلب افزود: از ســال گذشــته تاکنون بیش از 
هفت کیلومتر کانال آب سطحی در سطح منطقه 
ساماندهی شده است و در بارندگی های اخیر نیز 

هیچگونه آب گرفتگی گزارش نشده است.
وی در خصوص اقدامات فرهنگی صورت گرفته 
در منطقــه افــزود: پروژه هــای فرهنگی خوبی 
در منطقه اســتارت خورده است زیرا زیربنای هر 
موضوعی، مباحث فرهنگی است. یکی از اقدامات 
ما که با همکاری شورای شهر و مدیریت شهری 
صورت گرفت، احداث فرهنگســرای عباس آباد، 

زمین ورزشــی و سوله مدیریت بحران در محروم 
ترین محله شهر مشــهد است. اعتبار احداث این 

پروژه بیش از 10 میلیارد تومان است.
شهردار منطقه پنج اظهار کرد: همچنین در محله 
رضاییه و ســجادیه نیز قرائت خانه و کتابخانه در 
پارک شــهید رســتگار مقدم با اعتبار بیش از دو 
میلیارد تومان در حال احدث است. در منطقه پنج 
سه میل وجود دارد که ســابقه و حافظه تاریخی 
منطقه محسوب می شود. سابقه تاریخی میل ها 
به 90 ســال پیش باز می گردد و در اذهان مردم 
خشت و گل حرم مطهر نیز توسط این کوره های 

آجر پزی تهیه شده است.
مرادنیا بیان کرد: برای حفظ این نمادها و شاخص 
ها، شهرداری منطقه با همکاری معاونت فرهنگی 
نور پردازی این میل ها را در دســتور کار قرار داده 

است که انشالله تا پایان سال عملیاتی می شود.
وی اضافــه کــرد: منطقه پنج در حوزه ورزشــی 
جرو مناطق برخوردار محســوب می شود. یکی از 
اقدامات شاخص شهرداری، احداث مجموعه آبی 
گلشن در سال گذشته بود که شامل استخر، سالن 
بدنسازی، سالن ورزشی، زمین تنیس، والیبال و... 
اســت. در موضوع زمین های روباز ورزشی نیز دو 
زمین ورزشــی در محله مهرآباد و رضاییه افتتاح 

شده است.
شــهردار منطقه پنج در خصوص افزایش سرانه 

فضای ســبز در منطقه گفــت: یکی از مهمترین 
مسائل منطقه، کمبود ســرانه فضای سبز است. 
حدود ۴.6 دهم متر مربع ســرانه فضای ســبز به 
ازای هر نفر در منطقه وجود دارد که استاندارد آن 
بین 8 تا 11 مترمربع برای هر فرد اســت. امسال 
سه بوستان اطلسی، گل آرا و پارک خطی میامی 
را افتتاح کــرده ایم. همچنین در آینده نیز احداث 
یک پــارک دو هکتاری در ناحیــه یک و احداث 
پارک 10 هکتاری در ناحیه دو در دستور کار قرار 
دارد.مرادنیا تصریح کرد: یکی از اتفاقات خوب در 
شهرداری مشهد و روابط عمومی برگزاری چنین 
برنامه هایی اســت تا سازمان ها و مناطق بتوانند 
اتفاقات و رویدادهایی که به دلیل شــیوع ویروس 
کرونا با محدودیت مواجه شده است را به سمع و 

نظر شهروندان برسانند.
وی در خصوص اقدامات صورت گرفته در راستای 
ارتقای فرهنگــی این منطقه افزود: شــهرداری 
و شورای اسلامی شهر مشــهد نگاه ویژه ای به 
حاشیه شــهر دارند که نمود آن در اصلاح بودجه 
قابل مشاهده است. اعتبار منطقه پنج از 36 میلیارد 

تومان به 220 میلیارد تومان افزایش یافته 
شــهردار منطقه پنج بیان کرد: در حال حاضر 85 
پروژه فعال در سطح منطقه وجود دارد که تا پایان 
ســال بیش از 90 درصد آنان به اتمام می رسد و 
الباقی آن در سال 1۴00 به بهره برداری می رسد.
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 دوری طولانی مدت جهانبخش
 از بازی های برایتون

مهاجم ایرانی برایتون برای هفتمین بازی پیاپی در لیست تیمش حضور ندارد.
به گزارش »ورزش سه«، رقابت های هفته بیست و سوم لیگ برتر انگلیس امشب پیگیری 
می شــود که در یکی از بازی ها، تیم برایتون بدون حضور علیرضا جهانبخش، از ســاعت 

18:30 در استادیوم تورف مور مقابل تیم رده هشتمی برنلی قرار می گیرد.
علیرضــا جهانبخش کــه در 6 هفته اخیر لیگ برتر انگلیس جزو فهرســت برایتون قرار 
نگرفته و فرصت بازی را به دست نیاورده، امشب هم بخاطر ادامه آسیب دیدگی در لیست 

دیدار با برنلی حضور ندارد.
بازیکن ایرانی برایتــون در فصل 21-2020 لیگ جزیره انگلیس 11 بار، در جام اتحادیه 
ســه بار و در جام حذفی یک بار به میدان رفته که آخرین بازی او مربوط به دیدار مرحله 

سوم FA CUP مقابل نیوپورت می شود که 71 دقیقه در زمین حضور داشت.
یاران جهانبخش در این فصل 5 پیروزی، 9 تساوی و 8 شکست داشته اند و در حال حاضر 
با 2۴ امتیاز در رده پانزدهم جدول لیگ برتر انگلیس هســتند و در صورت برتری فرصت 

صعود به یک رتبه بالاتر را دارند.

 حمایت مدیرعامل استقلال از فکری
 در جلسه رودررو

مدیرعامل اســتقلال در جلســه با محمود فکری بار دیگر حمایتش از ســرمربی خود را 
اعلام کرد.

به گزارش »ورزش سه«، حواشی ایجاد شده بعد از بازی استقلال و نساجی و گلایه های 
بازیکنان از مســائل مالی باشگاه آبی پوش پایتخت سبب شد تا محمود فکری شخصا در 

این خصوص ورود کند.
فکری بعد از تمرین امروز اســتقلال به دفتر باشــگاه رفت و جلسه ای را با احمد مددی 

مدیرعامل آبی ها برگزار کرد.
ســایت باشگاه اســتقلال در این خصوص نوشته است: »نشســت مدیرعامل و سرمربی 
اســتقلال ظهر امروز در ساختمان باشگاه اســتقلال برگزار شد و طرفین نقطه نظرات و 
دغدغه های خود را در خصوص وضعیت آبی پوشان پایتخت به ویژه مسائل مالی بازیکنان 

بیان کردند.«
یکی از موضوعاتی که از دیروز شــایعه اش داغ شده بحث عدم حمایت باشگاه استقلال 
از محمود فکری با وجود صدرنشــینی بود. باشــگاه استقلال در این خصوص نیز توضیح 
داده اســت: »در این جلســه صمیمانه، احمد مددی مدیرعامل استقلال بار دیگر حمایت 
خود را از محمود فکری اعلام کرد و از او خواســت بی توجه به حواشــی به کار خود با 
قدرت ادامه دهد و ابراز امیدواری کرد تا با هدایت فکری، استقلال به قهرمانی لیگ برتر 

دست پیدا کند.«

احسان حدادی در راه آمریکا
قهرمان پرتاب دیسک آسیا برای برگزاری اردوی آماده سازی راهی آمریکا می شود.

به گزارش فارس، احسان حدادی که مدتی بود اردوی آماده سازی تدارکاتی برای المپیک 
توکیو را در کیش آغاز کرده بود، قرار است تا آخر هفته راهی آمریکا شود.

فدراسیون دوومدانی به دنبال تهیه بلیت برای این پرتابگر است.
اردوی حــدادی تا فروردین ادامه خواهد داشــت و او زیر نظر مــک ویلکینز آنجا تمرین 
خواهد کرد. چند مسابقه داخلی نیز همانند اردوهای قبلی آمریکا در دستور کار خواهد بود.

شکست ماریتیمو با عابدزاده و علیپور
تیم فوتبال ماریتیمو با حضور بازیکنان ایرانی خود در هفته هفدهم لیگ پرتغال شکســت 

خورد.
به گزارش مهر، در یکی از بازی های هفته هفدهم لیگ فوتبال پرتغال شــب گذشته تیم 
صدرنشــین اسپورتینگ لیســبون به مصاف تیم ماریتیمو رفت که این بازی با دو گل به 

سود اسپورتینگ تمام شد.
امیر عابدزاده از ابتدا در ترکیب اصلی تیم ماریتیمو حضور داشــت و همانند بازی های قبل 
درون دروازه بــود. علی علیپور مهاجم ایرانی ماریتیمو هم در دقیقه 56 وارد زمین شــد. 
گل نخست اسپورتینگ در حالی رقم خورد که عابدزاده در خروجش از درون دروازه دچار 

اشتباه محاسباتی شد و بازیکن اسپورتینگ با پشت سر گذاشتن او، گلزنی کرد.
اســپورتینگ با این بــرد، فاصله خود را با پورتو تیم دوم جدول بــه 6 امتیاز افزایش داد. 

ماریتیمو با این نتیجه، 17 امتیازی و در رده یازدهم جدول باقی ماند.
در دیگر بازی شــب گذشته، تیم بنفیکا که یکی از تعقیب کنندگان تیم پورتو است، برابر 
ویتوریا گیمارش با نتیجه تســاوی بدون گل متوقف شد و با 3۴ امتیاز در رده چهارم قرار 

گرفت.

۵۱۱/۱اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و ماده 13 آئین نامـه قانون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای  
فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 139960306021000830 هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی ملک بردسـکن تصرفـات مالکانه 
بلامعـارض متقاضـی خانـم فاطمـه علـی نـژاد فرزنـد حسـین بـه شـماره شناسـنامه1637 صـادره از بردسـکن 
درششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت 11۴/82 متـر مربـع قسـمتی ازپـلاک 992 فرعی از۴ اصلـی واقع 
درخراسـان رضـوی بخـش ۴ حـوزه ثبـت ملـک بردسـکن خریـداری ازمالـک رسـمی خانم زهـرا مومنـی ثانی 
محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهی می شـود در 
صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید، ظـرف مدت 
یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایی تقدیـم نمایند. بدیهی اسـت در صورت 
انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. تاریخ انتشـار 

نوبـت اول: 1399/11/19 .  تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1399/12/۴
غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

 ۵۱۱/۲آگهی ابلاغ اجرائیه پرونده کلاسه 99068۲۱
 بدیـن وسـیله بـه خانـم زهـرا موسـوی فرگـی نـام پـدر: سـید حسـین تاریـخ تولـد: 13۴7/7/20 شـماره ملـی: 
شـماره  محمـد  پـدر:  نـام  خسـروی  الهـام  خانـم  کـه  شـود  مـی  ابـلاغ  شناسـنامه:26  شـماره   0902217۴۴5
ملـی:0703795988 جهـت وصـول 72 عدد سـکه تمام بهار آزادی به اسـتناد سـند ازدواج 17018 - 1386/5/19 ، 
دفتـر خانـه ازدواج 11 شـهر مشـهد اسـتان خراسـان رضوی علیه مورث شـما اجرائیه صـادر نموده و پرونـده اجرائی 
بـه کلاسـه 9906821 در ایـن اداره تشـکیل شـده و طبقـه گـزارش مـورخ 99/11/6 مامـور ، محل اقامت شـما به 
شـرح متـن سـند شـناخته نشـده  ، لذا بـه تقاضای بسـتانکار طبق مـاده 18و19 آئیـن نامه اجـرا مفـاد اجرائیه فقط 
یـک مرتبـه در یکـی از روزنامـه هـای کثیرالانتشـار محلی  آگهـی  می شـود و چنانچه ظرف مـدت ده روز از تاریخ 
ایـن آگهـی کـه روز ابـلاغ محسـوب مـی گـردد نسـبت بـه پرداخت بدهـی مـورث خـود اقـدام ننماییـد ، عملیات 

اجرائـی جریـان خواهـد یافت. 
همچنیـن اعـلام مـی گـردد:  مبلـغ دیه مرحـوم یحیـی سلحشـور در قبال طلـب الهام خسـروی بازداشـت گردیده 
لـذا طبـق مـاده 87 آئیـن نامه اجـرای،  مراتب بشـما اخطار میشـود. ضمنا هرگونه نقـل  انتقالی ازطرف شمانسـبت 

بمـورد بازداشـت ممنوع اسـت و ترتیب اثـر داده نمی شـود م.الف186
 مسئول شعبه دوم اداره اجرای اسناد رسمی مشهد

۵۱۱/۳آگهی ابلاغ اجرائیه پرونده کلاسه 990060۳
 بدیـن وسـیله بـه خانـم  گل شـاه غـلام پـور بـاغ عبـاس نـام پـدر: عاشـور محمـد تاریـخ تولـد: 13۴7/12/18 
شـماره ملـی: 08۴9131901شـماره شناسـنامه:391 ابـلاغ می شـود که خانم معصومه عسـکری خشـتی  نـام پدر: 
حسـینعلی شـماره ملـی: 5530111173 جهـت وصـول85 عـدد سـکه ی طـلای کامل بهار آزادی به اسـتناد سـند 
ازدواج2۴875 - 1395/11/9 ، دفتـر خانـه ازدواج  شـماره 81  شـهر مشـهد اسـتان خراسـان رضـوی علیـه مـورث 
شـما اجرائیـه صـادر نمـوده و پرونـده اجرائـی بـه کلاسـه 9900603 در ایـن اداره تشـکیل شـده و طبقـه گـزارش 
مـورخ99/10/15 مامـور ، محـل اقامـت شـما به شـرح متن سـند شـناخته نشـده  ، لذا بـه تقاضای بسـتانکار طبق 
مـاده 18و19 آئیـن نامـه اجـرا مفـاد اجرائیه فقـط یک مرتبـه در یکـی از روزنامه های کثیرالانتشـار محلـی  آگهی  
مـی شـود و چنانچـه ظـرف مـدت ده روز از تاریـخ ایـن آگهی که روز ابلاغ محسـوب می گردد نسـبت بـه پرداخت 

بدهـی مـورث خود اقـدام ننماییـد ، عملیـات اجرائـی جریان خواهـد یافت.
 همچنیـن اعـلام مـی گـردد:  دیه مرحوم  مصطفی خرسـندی در قبال طلب  معصومه عسـکری خشـتی بازداشـت 
گردیـده لـذا طبـق مـاده 87 آئیـن نامـه اجرای ، مراتب بشـما اخطـار میشـود .ضمنا هرگونـه نقل  انتقالـی از طرف 

شـما نسـبت بمورد بازداشـت ممنـوع و ترتیب اثـر داده نمی شـود م.الف185
 سرپرست اداره اجرای اسناد رسمی مشهد- محمد رضا اجتهادی عرب

 ۵۱۱/4آگهی ابلاغ اجرائیه پرونده اجرایی کلاسه 990۳۲۳۱
 بدیـن وسـیله بـه ورثـه مرحـوم محمود سـلطانی شـماره شناسـنامه :5 شـامل : 1- اکبر سـلطانی نام پـدر: رمضان 
تاریـخ تولـد: 131۴/3/2 شـماره ملـی : 09۴۴۴61255 شـماره شناسـنامه 3 و 2- مجتبی سـلطانی نام پـدر: محمود 
تاریـخ تولـد: 1366/2/31 شـماره ملـی: 09۴6820686 شـماره شناسـنامه :5189 و 3- مصطفـی سـلطانی نام پدر: 
محمـود تاریـخ تولـد : 1363/۴/25 شـماره ملـی :0938171119 شـماره شناسـنامه:1088 و ۴- زینب سـلطانی نام 
پدر: محمود تاریخ تولد: 1370/11/30 شـماره ملی: 0921710712 شـماره شناسـنامه: 0921710712 و 5- فاطمه 
سـاملی نـام پـدر: رمضان تاریـخ تولد : 1320/1/1 شـماره ملی: 0936102519 شـماره شناسـنامه : 1188 ابلاغ می 
شـود کـه خانـم صغری سـجادی فـرد جهت وصـول مبلـغ 500/000 ریال در سـال عقد مقـوم بـه 663/888/889 
ریـال بـه اسـتناد مهریـه منـدرج در سـند ازدواج شـماره 6166 – 1358/6/7 دفترخانـه ازدواج شـماره 90 وطـلاق 
شـماره 80 شـهر مشـهد اسـتان خراسـان رضـوی علیـه شـما اجرائیـه صـادر نمـوده و پرونـده اجرائـی به کلاسـه 
9903231 در ایـن اداره تشـکیل شـده و طبـق گـزارش مـورخ 1399/5/27 مامـور ، محـل اقامـت شـما بـه شـرح 
متـن سـند شـناخته نشـده ، لـذا بنـا به تقاضـای بسـتانکار طبق مـاده 18  آئین نامـه  اجرا مفـاد  اجرائیـه فقط یک 
مرتبـه در یکـی از روزنامـه هـای کثیرالانتشـار محلـی  آگهی  می شـود و چنانچه ظـرف مـدت ده روز از تاریخ این 
آگهـی کـه روز ابـلاغ محسـوب مـی گردد نسـبت به پرداخـت بدهی مـورث خود اقـدام ننماییـد ، عملیـات اجرائی 

جریـان خواهـد یافت.م.الف187
سرپرست اداره اجرای اسناد رسمی مشهد- محمد رضا اجتهادی عرب

۵۱۱/۵آگهی فقدان سند مالکیت
نظـر بـه اینکـه  آقـای مسـعود اخلاقی  باسـتناد 2 بـرگ فرم استشـهادیه منضـم به فـرم تعهد جهت دریافت سـند 
مالکیـت المثنـی نوبـت اول بـه ایـن اداره مراجعه نموده و مدعی اسـت که سـند مالکیت یکقطعه زمیـن مزروعی به 
شـماره پـلاک186 اصلـی بخش 12مشـهد کـه متعلق بـه نامبرده میباشـد  به علت سـهل انـگاری مفقـود گردیده 
اسـت. بـا بررسـی دفتـر امـلاک معلـوم شـد مالکیت نامبـرده  بـه میزان 250 قسـمت از 500000  قسـمت 2 سـیر 
از 10 سـیر یـک  سـهم از 12 سـهم 1/5 دانـگ از ششـدانگ در ذیل شـماره ثبـت 1۴۴11 دفتـر 10۴ صفحه 172 
بنام سـید ابراهیم ربانی موسـویان ثبت  وسـند به شـماره چاپی 17216۴ پ 90 صادر گردیده اسـت . سـپس برابر 
سـند قطعـی 22623 مـورخ 1391/10/6 دفترخانـه 139 مشـهد به بنام آقای مسـعود اخلاقی  منتقل شـده  اسـت . 
دفتـر امـلاک بیـش از ایـن حکایتی نـدارد. لذا به اسـتناد مـاده 120 اصلاحی  قانـون ثبت مراتب یـک نوبت آگهی 
و متذکـر مـی گـردد هرکـس نسـبت به ملک مـورد آگهـی معامله ای انجـام داده یا مدعـی وجود سـند مالکیت نزد 
خـود باشـد بایسـتی ظـرف ده روز از تاریـخ انتشـار این آگهی اعتـراض کتبی خود را به پیوسـت اصل سـند مالکیت 
یـا سـند معاملـه رسـمی بـه ایـن اداره تسـلیم نمایـد. بدیهـی اسـت در صـورت عـدم اعتـراض در مهلت مقـرر و یا 
وصـول اعتـراض بـدون ارائه سـند مالکیت یا سـند معامله رسـمی نسـبت به صـدور سـند مالکیت المثنی و تسـلیم 

آن بـه متقاضـی اقـدام خواهد شـد. م.الف 189
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۵۱۱/6آگهی فقدان سند مالکیت
نظـر بـه اینکـه آقـای مسـعود اخلاقـی  باسـتناد 2 برگ فـرم استشـهادیه منضم بـه فرم تعهـد جهت دریافت سـند 
مالکیـت المثنـی نوبـت اول بـه ایـن اداره مراجعه نموده و مدعی اسـت که سـند مالکیت یکقطعه زمیـن مزروعی به 
شـماره پـلاک186 اصلـی بخـش 12مشـهد که متعلـق به نامبرده میباشـد  به علت سـهل انـگاری  مفقـود گردیده 
اسـت. بـا بررسـی دفتـر امـلاک معلـوم شـد مالکیت نامبـرده  بـه میزان 250 قسـمت از 500000  قسـمت 2 سـیر 
از 10 سـیر  یـک سـهم از 12 سـهم 1/5 دانـگ از ششـدانگ در ذیل شـماره ثبـت 1۴۴10 دفتـر 10۴ صفحه 169 
بنـام زهـرا مهاجـر قوچانـی ثبـت  وسـند به شـماره چاپـی 172163 پ 90 صادر گردیده اسـت . سـپس برابر سـند 
قطعـی 22623 مـورخ 1391/10/6 دفترخانـه 139 مشـهد بـه بنام آقای مسـعود اخلاقی  منتقل شـده  اسـت . دفتر 
امـلاک بیـش از ایـن حکایتـی نـدارد. لـذا به اسـتناد مـاده 120 اصلاحـی  قانـون ثبت مراتـب یک نوبـت آگهی و 
متذکـر مـی گـردد هرکس نسـبت بـه ملک مـورد آگهـی معامله ای انجـام داده یـا مدعی وجـود سـند مالکیت نزد 
خـود باشـد بایسـتی ظـرف ده روز از تاریـخ انتشـار این آگهی اعتـراض کتبی خود را به پیوسـت اصل سـند مالکیت 
یـا سـند معاملـه رسـمی بـه ایـن اداره تسـلیم نمایـد. بدیهـی اسـت در صـورت عـدم اعتـراض در مهلت مقـرر و یا 
وصـول اعتـراض بـدون ارائه سـند مالکیت یا سـند معامله رسـمی نسـبت به صـدور سـند مالکیت المثنی و تسـلیم 

آن بـه متقاضـی اقـدام خواهد شـد. م.الف 188
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 بزرگترین صید نیم فصل تقدیم به یحیی 
 مهــدی ترابی که ابتدای فصل بیســتم لیگ برتر راهی 
لیگ قطر شــده بود، مجددا به تیم فوتبال پرســپولیس 

برگشت.
به گزارش باشــگاه پرسپولیس، با حضور مهدی ترابی در 
دفتر جعفر ســمیعی، قرارداد این بازیکن برای یک فصل 

و نیم آینده امضا شد.
ترابی بازیکنی بود که از باشگاه سایپا به جمع سرخ پوشان 
پایتخت پیوست ولی در ابتدای این فصل راهی لیگ قطر 
شــد. پس از رایزنی های فراوان، ترابی که علاقه خاصی 
به پرســپولیس دارد، قرارداد خود با باشگاه العربی قطر را 

فسخ کرد تا دوباره به خانه بازگردد.
قــرارداد این بازیکن کــه در فاز تهاجمــی می تواند به 
سرخپوشــان کمک کند، ظهر امروز و پس از دور پایانی 
مذاکرات با باشگاه پرسپولیس به امضا رسید. ترابی اولین 

بازیکن در سبد خرید زمستانی است که نامش وارد لیست 
پرسپولیس شد.

ترابی: می خواهم با موفقیت با پرسپولیس خاطرات تلخ 
را پاک کنم

بازیکن جدید تیم فوتبال پرسپولیس گفت: هواداران انتظارات 
زیادی از من دارند و امیدوارم با کمک کادر فنی و بازیکنان 

دوباره موفقیت ها را تکرار کنیم.
مهدی ترابی بعد از بازگشت به تیم فوتبال پرسپولیس اظهار 
داشت: خیلی خوشــحالم که دوباره به پرسپولیس پیوستم و 
امیدوارم دوباره بتوانم نتایج خوب و موفقیت آمیزی را با این 

تیم به دست بیاورم.
وی در خصــوص نحوه جدایــی اش از العربی گفت: بحث 
العربــی یک بحث جدا اســت. دوســت دارم الان در مورد 
پرسپولیس حرف بزنم و به وقتش در این مورد صحبت کنم.

بازیکن جدید تیم فوتبال پرســپولیس در خصوص شــرایط 
خــودش عنوان کرد: مــن همه تلاشــم را می کنم هر چه 
سریعتر به آمادگی قبل برسم و حتی بیشتر از قبل هم تمرین 
می کنــم. هواداران انتظارات زیادی از من دارند و امیدوارم با 
کمک کادر فنی و بازیکنان دوباره موفقیت ها را تکرار کنیم. 
با شــناختی که از بچه ها دارم آنها به کم قانع نخواهند بود. 
دوست دارم یک بار دیگر با پرسپولیس در آسیا به پرسپولیس 
موفقیت برســم.وی در خصــوص انگیزه هایش گفت: قطعا 
انگیزه های من از قبل خیلی بیشــتر اســت. من نیم فصل 
خوبی در تیم قطری نداشتم و دوست دارم بار دیگر موفقیت 
های قبل را تکرار کنم. امیدوارم با قهرمانی که به هواداران 

هدیه می دهیم اتفاقات تلخ گذشته را پاک کنم.
ترابی در خصوص اینکه آیا برای پیوستن به پرسپولیس نیاز 
به رضایت باشــگاه قبلی خود در ادامه دارد یا خیر گفت: نه 

اینگونه نیست. من به عنوان بازیکن آزاد به پرسپولیس آمدم.
بازیکن جدید پرســپولیس در خصوص اینکه در این تیم چه 
شــماره ای را به تن خواهد کرد، گفت: شماره پیراهن مهم 

نیست و مهم عملکرد بازیکن است.

فکری: در این چند وقت بازیچه شده ایم

از وریا به عنوان کاپیتان بیشتر توقع دارم
سرمربی تیم فوتبال اســتقلال گفت: مددی 
قول داد با حضور در تمرین استقلال ارتباطات 

با بازیکنان را بیشتر کند.
به گزارش خبرآنلایــن؛ محمود فکری بعد از 
جلسه  با مدیران استقلال در ساختمان باشگاه 
در جمع خبرنگاران اظهار داشت: جلسه ای که 
الان با مددی داشتم بیشتر در مورد مشکلات 
مالی و پشــتیبانی بازیکنان بود و یک سری 
اختلاف نظــر بین بازیکنان و باشــگاه بوده 
اســت.اینکه چقدر بازیکنان دریافت کردند و 

چقدر طلب دارند برای این فصل.
وی افزود: مددی قول داد این هفته سر تمرین 
بیاید تا ارتباط ها بیشــتر، بهتر شود. همه یک 
مجموعه هســتیم و مکمکل یکدیگر هستیم. 
نتیجه ای که می گیریــم باعث موفقیت همه 
می شود، همه در یک کشتی نشسته ایم و باید 

سوء تفاهم ها برطرف شود.
سرمربی استقلال در مورد اینکه او باید ارتباط 
بهتری بــا برخی بازیکنان پیــدا کند، برخی 
بازیکنان از شما انتقاد کردند، گفت: این بیشتر 
ساخته ذهن شما دوستان باشد. چنین چیزی 
نبوده اســت بخواهیم تکذیبش کنیم. شما و 

دوستان تان کارشان را خوب بلدند انجام بدهند 
و انجام می دهنــد و توجهی نمی کنند که من 
تکذیب کنم یا نکنم و من هم به این مسایل 
توجهی نمی کنم. از هــواداران می خواهم به 
این شــایعات و دروغ ها توجهی نکنند. این ها 
افرادی هســتند که هر روز یک مساله درست 
می کنند. داســتان همان قوم هاست، هرکاری 
کنیم داستانی درست می شود. باید مشکلات 
مالــی بازیــکان برطرف شــود. مشــکلات 
پشــتیبانی برطرف شــود. اختلاف نظرها در 
پرداختی ها هم حل شود. اختلافی بین قرارداد 

با مدیریت قبلی باشگاه هم بوده است.
فکری تصریح کرد: باشــگاه در حال بررسی 
پرداختی هاست تا هم پرداختی های فصل قبل 
و هم پرداختی های این فصل انجام شــود. به 
نیم فصل رســیدیم و پرداختی ها باید به 50 
درصد برسد. باشگاه استسقلال همیشه کمی 
از پرداختی ها عقب بوده و این را من و بازیکنان 
می دانیم اما اختلاف پرداختی نباید زیاد باشد. 
سرمربی اســتقلال در مورد موقعیت جدولی 
تیم که در صدر است، آیا هیات مدیره اراده ای 
برای حل مشــکلات دارد یا نه گفت: من را 

زیاد وارد بحث هیات مدیره و این داســتان ها 
نکنید بهتر است. دیروز شما دیدید ما رکورددار 
مالکیت بازی هستیم. بحث پاس دادن، نظم 
دفاعی و حمله خوب هستیم و رکورد خودمان 
را شکستیم. دوستان الان دنبال داستان های 
دیگری هســتند و الان ایــن بحث  ها دمیده 
شده بحث های نداشــتن تاکتیک و این ها از 
ببین می رود و انشــاءالله بازیکنان و کادرفنی 
حواس شــان جمع باشــد، مدیران باشگاه و 
هواداران هم حواس شان جمع باشد. از شروع 
فصل در صدر جدول بوده ایم البته آنچه من و 
کادرفنی می خواهیم هنوز اتفاق نیفتاده و تیم 
روز به روز هفته به هفته شــرایط بهتری پیدا 
می کند من به این چیزها قانع نیستم و بیشتر 
و بالاتر را می خواهیــم. در کنار نتیجه گیری، 
هواداران بازیچه دست برخی نشوند متاسفانه 
در این چند وقت بازیچه شده ایم و باید مدیران 
حمایت بیشتری کنند و ما هم تلاش بیشتری 
کنیم.فکــری در مورد اینکه آیا فهرســتی به 
باشــگاه برای جذب و کنار گذاشتن بازیکنان 
داده است، گفت: بازیکن مازاد نداریم. لیست 
به باشگاه داده ام، به بازی های آسیایی برسیم 

همــه بازیکنان را نیــاز داریم. اگــر بتوانیم 
بازیکنان مد نظرمان را بگیریم خوب اســت. 
هم در فهرست زیر 23 سال و هم در فهرست 
بازیکنان بزرگسال جا داریم و برای این فصل 
با تکمیل لیســت جذب بازیکن کافی است و 
باید ببینیم برای فصل های بعد هستیم یا نه.

سرمربی تیم استقلال در مورد وضعیت دیاباته 
اظهار داشت: عکس مصدومیت دیاباته و ام ار 
آی او وجود دارد و در عکس که نمی توانم پاره 
شــدگی ببینم یا نه. امروز هم به تمرین آمد 
اما چون در سالن تمرین می کردیم فرستادیم 

فیزیوتراپی کند.
فکری در مورد اینکه قــرار بود فقط در مورد 
جلسه امروز بپرسید گفت: وریا امروز با پزشکا 
ن تیم تماس گرفت که سرما خورده و ما هم 
این را قبول کردیم.وی در مورد اینکه مسایل 
شب گذشته چه شد، گفت مسایل شب گذشته 
چــه بوده ؟! عنوان کرد: بعد از بازی آن اتفاق 
رخ داد و من از وریا به عنوان کاپیتان بیشــتر 
توقع دارم. او همیشــه تیم را جمع می کرده و 
بزرگی می کرده و در این جــور مواقع انتظار 
می رود که صبوری بیشســتر داشته باشد اما 

انســان است و جایی خســته می شود و فشار 
روی بازیکنان مان هســت و باید عزم مان را 
جــذم کنیم که در نیم فصل دوم اگر تقدیر بر 

این بود در خدمت استقلال باشیم.
فکــری در مــورد اینکه مشــکوک صحبت 
می کنید، گفــت: خدا انصاریــان و میناوند را 
بیامرزد. کســی از فردای خــودش خبر ندارد 
ما هم همین شــکل هستیم اگر عمری باقی 
بماند و قســمت باشد در خدمت هستیم. تمام 
تلاشــم را می کنیم که به اســتقلال خدمت 
کنم. ایــن توانایــی را از روز اول می دیدیم. 
اگر اســتقلالی ها کمک کنند و پشتم باشند با 

کمک هم اتفاقات خوبی را رقم می زنیم.
وی در مورد شــرایط زمین نامناســب تمرین 
اســتقلال گفت: وقتی مدیرتی باشگاه ثبات 
نداشته باشد از الان باشگاه باید به فکر زمین 
تمرین فصل آینده باشــد مــا زمین نفت را با 
کمک دوســتان گرفتیم اما مدتی زیر کشت 
مــی رود و چون آنجــا را نداریم باید  زمین را 
عوض کنیم. زمین خــوب در این فصل پیدا 
نمی شــود در مجموعه انقــلاب به جای کود 

شیشه و اجر پاره و سرامیک هم بود.
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یک عده اي بچه مچه مي خواهند وزیر را استیضاح کنند!
دکتر فریدون عباسي نماینده کازرون در مجلس شوراي اسلامي 
در دیــدار با طلاب، فضلا و روحانیان کازروني مقیم قم گفت:ما 
الآن در 1۴00 باید دنبال کســي برویم که واقعاً مجري باشــد. 
پس شــما از مجلس انقلابي که مي رود دنبال اینکه براي حوزۀ 
انتخابیه تجهیزات و امکانات بگیره انتظار دارید وزیر را درســت 
انتخــاب کند؟یک عده اي بچه مچه هســتند بلند مي شــوند، 
مي روند، مي خواهند وزیر را اســتیضاح کننــد! اینکه گفتم بچه 
منظورم کم سن و سال اســت! جسارت نمي کنم! من مي روم 
از یک بزرگي مي پرســم: آقا واقعاً مي خواهید وزیر را استیضاح 
کنیــد؟ مي گوید: نه! حالا ما شمشــیر را بالا بــرده ایم، پایین 
نمي آوریم! این یعني سیاســي کاري! آقا! اگر قرار است وزیري 

استیضاح بشود با استدلال و منطق بیایید و استیضاح کنید.

ماجرای صادر نشدن کارت پرواز برای آرمیتا رضایی نژاد 
چه بود؟

همســر شهید رضایی نژاد از شهدای هســته ای اخیر در صفحه 
شخصی خود در فضای مجازی از برخورد متفاوت پرسنل صدور 
کارت پرواز شرکت هواپیمایی کاسپین در خصوص تقاضای ارائه 
حضانت نامه برای فرزندش آرمیتا رضایی نژاد خبر داده است. به 
گفته همسر شهید رضایی نژاد، پرسنل این شرکت، علت تقاضای 
خود را ابلاغیه جدید ســازمان هواپیمایی کشوری مبنی بر لزوم 
احراز هویت در هنگام صدور کارت پرواز عنوان کرده اند.محمد 
حسن ذیبخش سخنگوی ســازمان هواپیمایی کشوری:امروز با 
همسر شهید رضایی نژاد در این خصوص گفت وگو و عذرخواهی 
کرده ایم. خانواده شــهید رضایی نــژاد در هنگام دریافت کارت 
پرواز و مراجعه به کانتر کاســپین، شناسنامه آرمیتا رضایی نژاد را 
ارائه می دهند اما شناسنامه آرمیتا فاقد عکس بوده است. متصدی 
کانتر می گوید باید احراز هویت شــوید و مســافر را به حراست 
کاسپین معرفی می کنند. اقدام پرسنل شرکت هواپیمایی کاسپین 
که درخواســت حضانت نامه از مســافر کرده اند، خلاف و غیر 

قانونی است./مهر

قالیباف پروتکل های بهداشتی برای دیدار با پوتین را قبول 
نکرد

نماینــده تهــران در مجلس گفت کــه »محمدباقــر قالیباف 
پروتکل های بهداشتی دیدار با پوتین را نپذیرفته لذا پوتین برای 
دریافت پیام مهم مقام معظم رهبری، نماینده ویژه معرفی کرده 
اســت.« مجتبی توانگر اظهار کرد: خبری که بنده در خصوص 
نهایی شدن دیدار دکتر قالیباف با ولادیمیر پوتین اطلاع رسانی 
کردم، دقیق و تایید شده نبود. البته دیدار با رئیس جمهور روسیه 
در دســتور کار و در حــال برنامه ریزی بوده اســت، اما دیدار با 
پوتین در روســیه پروتکل های ویژه ای دارد کــه دکتر قالیباف 

پروتکل های بهداشــتی دیدار با پوتین را نپذیرفته اســت. وی 
افزود: به همین جهت پوتین برای دریافت پیام مهم مقام معظم 
رهبــری، نماینده ویژه معرفی کرد و پیامی که رئیس مجلس در 
این سفر حامل آن هستند در دیدار با نمایندۀ معرفی شده توسط 
پوتین طرح خواهد شــد. به گزارش ایســنا، پیش از این روزنامه 
همشهری در مطلبی مدعی شــده بود که قالیباف برای رعایت 
پروتکل های بهداشــتی دیدار با پوتیــن پذیرفته که در تهران و 

فرودگاه روسیه تست کرونا بدهد./ایسنا

مجید انصاری: امامان جمعه یکی از مخاطبان سخنان اخیر 
رهبری هستند

مجید انصاری، عضو مجمع تشــخیص مصلحــت نظام با بیان 
اینکه تریبــون داران نمازجمعه نیز از دیگر مخاطبان ســخنان 
رهبری هســتند، گفت: هیچ توقعی نیست که امام جمعه ای از 
تریبون نمازجمعه که باید دعوت کننده به عدالت و تقوا باشــد، 
سوءاســتفاده کند و علیه اشخاص و جریاناتی بدگویی و بدزبانی 
کند. ما حتی در مواجهه و خطاب قرار دادن دشمنان خود نیز حق 
بدزبانی نداریم. وی افزود: اگر ادبیات حضرت امام را ملاک قرار 
دهیم می بینیم که ایشــان در اوج فشارهای جنگ و فشارهایی 
کــه آمریکا به ما وارد می کرد، از کارتر به عنوان آقای کارتر یاد 
می کردند. یا پیش از انقلاب نیز، امام در مخاطب قرار دادن شاه 
از اصطلاحاتی چون »آقای شاه« یا »آقای محمدرضا« استفاده 

می کردند.

مصباحی مقدم: به ندرت اتفاق می افتد که مقامات رده بالا 
دچار فساد شوند

غلامرضا مصباحی مقدم در گفت وگوی با ایســنا درباره فساد در 
ساختار اداری ایران گفت: »به ندرت اتفاق می افتد که مسوولان 
و مقامات رده بالا دچار فساد شوند، فساد بیشتر در مدیریت های 
میانی و پایین رخ می دهد«. بخشــی از این گفت وگو را در ادامه 

می خوانید:
-یکی از مسائلی که برخی به عنوان علت ناکارآمدی دولت های 
مختلف به آن اشاره می کنند موضوع فساد است چرا این مشکل 
۴2 ســال بعد از انقلاب هنوز حل نشده است؟ آیا حل آن منوط 

به اقدام دولت است؟
بخش اعظم این فساد در بدنه دولت است. دولت می تواند دولت 
الکترونیک را شــکل بدهد که در این صورت بیشترین عامل و 
منشــا فســاد از بین خواهد رفت. ما از قوه قضاییه شکل گیری 
دولت الکترونیک باعث می شود منشا فساد از بین برودمی خواهیم 
با فســاد مبارزه کند. از دولت هم می خواهیم نگذارد فساد شکل 
بگیرد زیرا این فســادها در بدنه دولــت، بانک ها، ادارات، تامین 
مالی و امضاهای طلایی شکل می گیرد. اگر دولت تمام مناسبات 
مــردم و بنگاه ها را با ارتباطات الکترونیک پاســخ دهد و ارتباط 

چهره به چهره را از بین ببرد فساد متوقف می شود.
_ شــاید بتوان گفــت در دولت هــای قبل زیرســاخت دولت 

الکترونیک آماده نبوده است؟
اراده شکل گیری دولت الکترونیک هم نبوده، الان زیرساخت های 
ما زیرساخت هایی است که همه دستگاه های ما، شبکه اینترنت و 
پایگاه هــای اطلاعاتی دارند و این پایگاه داده ها باید بهم متصل 
شــود اگر این اراده به وجود بیاید من تصور می کنم مســاله حل 

شود.
_ یعنی شما در سطوح کلان تر قائل وجود به فساد نیستید؟

نه فساد از همین  جا شکل می گیرد اگر شما روی وزرا یا معاونان 
وزرا دست بگذارید کمتر با مســاله ی فساد روبه رو هستید. مگر 
مراد از دانه درشت ها مسئولین هستند کمتر شاهد فسادبه ندرت 
اتفاق می افتد که مســوولان و مقامات رده بالا دچار فساد شوند، 
فساد بیشــتر در مدیریت های میانی و پایین رخ می دهدبین آنها 
هســتیم و این به ندرت اتفاق می افتد که مســئولین و مقامات 
رده بالا دچار فســاد شــوند، زیرا اینها از نهادهای مختلف تحت 
نظارت هســتند. فساد بیشتر در جاهایی شکل می گیرد که اتفاقا 

مدیریت های میانی و پایین هستند.

سخنگوی هیئت رئیسه مجلس: از جزئیات نامه رهبر انقلاب 
به پوتین اطلاعی ندارم

فرهنگی، سخنگوی هیئت رئیســه مجلس درباره سفر قالیباف 
به روســیه و پیامی که از طرف رهبر انقلاب برای رئیس جمهور 
فدراسیون روســیه خواهد داشت، گفت: از جزئیات نامه اطلاعی 
ندارم و صحیح نیســت که مطرح شود. مهمترین اظهارات او در 
این باره به شــرح زیر است: این ســفر ها را در قالب دیپلماسی 
پارلمانی همواره داشــته ایم و این سفر در این راستا و به دعوت 
رئیس دومای روسیه از ماه های قبل تنظیم شده بود و فردا انجام 
می شود. روســیه از حامیان ما در عرصه بین الملل بوده است و 
این ســفر حتما در راســتای تقویت روابط خواهد بود. سفر های 
رئیس مجلس بر اساس دستور العمل هایی از جمله دعوت رسمی 
و برخی ســفر ها نیز در قالب گروه های دوســتی پارلمانی انجام 

می شود.

واکنش وزیر ارشاد به اظهارات بهروز افخمی
وزیر ارشــاد به اظهارات اخیر بهروز افخمــی کارگردان معروف 
واکنش نشــان داد.ســید عباس صالحی، وزیر فرهنگ و ارشاد 
اســلامی، در توئیتی نوشــت: جامعه هنری کشــور از روزهای 
نخست کرونا، همراه مدافعان ســلامت بود و هست. سخنان و 

رفتار انگشت شمار را به همگان تعمیم ندهیم.اخیرا بهروز افخمی 
در اظهارات عجیبی گفته است: تعطیل کردن سینماها و مدارس 
و تحمیل ماســک کار بســیار غلطی بود. این برنامه وحشت را 

آمریکا ساخته و ما کاسه داغ تر از آش شده ایم!
روایتی از بغض رئیسی در سفر استانی

سیدابراهیم رییسی از حال و روز این روزهای مملکت چنان دلگیر 
و مغموم است که هنگام سخنرانی در شورای عالی اداری گیلان 
لابه لای گلایه از »سیاســی کاری«ها و »بگومگو«ها بغض کرده 
و ثانیه هایــی حتی نمی تواند صحبت هایــش را ادامه دهد.رییس 
دســتگاه قضایی در جریان ســفر اخیر خود به استان گیلان، در 
نشست شورای اداری این استان حاضر شد. هنگامی که به مسائل 
و مشــکلات این استان اشــاره می کرد، وقتی می خواست یادی 
کنــد از بچه های جبهه و جنگ و گفت »ما در محضر مبارک...« 
نتوانست جمله اش را ادامه دهد؛ 8 ثانیه بغض و سکوت کرد و بعد 
جمله اش را چنین ادامه داد: »بچه هایی هستیم که روزهای خوش 
را بــر خود حرام کردند و به جبهه رفتند و جنگیدند. مادران شــان 
بــه آنها خوشــامد گفتند و جنازه های آنها برگشــت. حالا ما باید 
گرفتار سیاســی کاری ها و بگومگوها شــویم؟ بعد زندگی مردم را 
نگاه کنیم و ببینیم بسیاری از مسائل قابل  حل است. آقا فرمودند 
هیچ مشکلی نیســت که در این کشور قابل حل نباشد.« شکستن 
بغض قاضی القضات در یک نشست رسمی و در جریان یک سفر 
نظارتی به اســتان گیلان، واکنش های فراوانی به  دنبال داشــت. 
بلافاصله ســایت های خبری و فضای مجازی پُر شد از ویدیوی 
یک دقیقه ای بغض ســیدابراهیم رییســی در میانه سخنرانی اش. 
اگر چه رفتار دردمندانه رییس دستگاه قضایی مورد توجه بسیاری 
قرار گرفت اما همزمان برخی ناظران نیز با اشاره به نزدیک بودن 
انتخابات ریاست جمهوری 1۴00، از برخی رفتار مسبوق به سابقه 
کسانی گفتند که سودای ریاســت جمهوری در سر دارند؛ رفتاری 
تبلیغاتی برای پر کردن ســبد رای! گمانه زنی  هایی که البته بیشتر 
نیت خوانی است و شاید همین باعث شد که حمید رسایی با انتشار 
ویدیوی مورد اشــاره از سیدابراهیم رییسی با عنوان »وقتی بغض 
رییس قوه قضاییه ترکید«، بدون نیت خوانی مســتقیم و اشاره به 
آنچه احتمالا در ذهن دارد، بین سطور رفتار قاضی القضات را مورد 
بررســی قرار دهد و با اشــاره به اینکه »در قوه قضاییه هزار کار 
انجام  نشــده داریم. سال هاســت که مردم طعم عدالت قضایی را 
نچشیده اند، عدالت قضایی ازجمله بخش های اصلی نظام اسلامی 
برای ایجاد امید در دل مردم اســت«، تاکید کند که »رییسی باید 
در قوه قضاییه بماند؛ مانــدن در این جایگاه بر او واجب متعین و 

کوچ کردن به قوه دیگر نهایتا مستحب است.«

سعید جلیلی کاندیدای جبهه پایداری می شود؟
عضو شورای مرکزی جبهه پایداری عنوان کرد: پس از درگذشت 
آیــت الله مصبــاح یزدی جلســات هفتگی ادامه دارد.»قاســم 
روانبخش«، عضو شــورای مرکزی جبهــه پایداری، در رابطه با 
روال جلســات جبهه پایداری پس از درگذشت آیت الله مصباح 
یــزدی به برنا گفت: جبهه  پایداری به صورت هفتگی تشــکیل 
جلسه می دهد. بعد از رحلت علامه مصباح یزدی نیز این جبهه 
به همان خط و مشی انقلابی خود ادامه خواهد داد. گفتمان جبهه 
پایداری گفتمان اســلام ناب محمدی اســت و بر محور ولایت 
فقیه حرکت خواهیم کرد.او در رابطــه با کاندیداتوری جلیلی از 
سوی این جبهه افزود: جبهه پایداری انقلاب اسلامی در موضوع 
نامزد ریاست جمهوری هنوز به جمع بندی نهایی نرسیده است. 
بحث و تبادل نظر در این باره ادامه دارد انشاالله به مجرد این که 
روی فردی توافق کنیم رسما اعلام خواهد شد.روانبخش تصریح 
کرد: جبهه پایداری یک جبهه گفتمانی است رئیس جمهور آینده 
علاوه بر تعهــد و پایبندی به اصول و مبانی انقلاب اســلامی 
باید توانایی حل بحران های ایجاد شده در سال های اخیر بویژه 

معضلات اقتصادی را داشته باشد.

نامه بلند احمدی نژاد به بایدن؛ آغاز جنگ با ایران شما را به 
اهدافتان نمی رساند

محمود احمدی نژاد در نامه ای به جو بایدن نوشت: امروز ایرانیان 
دلبسته تر از همیشه به آزادی و عدالت و امیدوارتر از همیشه به 
آینده روشن بشری و مومن تر از همیشه به طلوع خورشید جهان 
انســانی و مشتاق تر از همیشــه، تولد انسان جهانی را به انتظار 
نشسته اند.آنطور که وب ســایت دولت بهار نوشته است رئیس 
دولت نهم و دهم با ارســال نامه ای خطاب به جو بایدن رئیس 
جمهور جدید آمریکا، توجــه وی را به ضرورت جبران خطاهای 
اسلافش در مواجهه با مســائل جهانی از جمله ایران جلب کرد 
و خواســتار پیروی دولتمردان آمریکا از اراده مردم آن کشور در 
اتخاذ تصمیمات درست از جمله عدم دخالت در امور دیگر مناطق 
و کشــورها، توقف تولید و فروش ســلاح های کشتار جمعی و 
امحاء زرادخانــه ها، جمع آوری پایگاه هــای نظامی، امنیتی و 
اطلاعاتی آمریکا از سراسر جهان، توقف خلق دلار توسط فدرال 
رزرو و پایان دادن به برداشــت از جیب مردم جهان، به رسمیت 
شناختن و احترام به حقوق اساســی دیگر ملت ها از جمله حق 
تعیین سرنوشت و بازگشت نیروهای نظامی آمریکا به داخل آن 

کشور شد.
منبع: تابناک
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